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NA ÚVOD 

ROK 2020 VO SVETE A DOMA  

Rok s dvomi dvadsiatkami sa niesol v znamení úplne inej číslice. Všetko, zdravie, 

ekonomiku, vzdelávanie, kultúru a šport i obyčajné životy ľudí zasiahla pohroma s číslom 19. 

Bol ňou vírus COVID-19, SARS-CoV-2 (z angl. CoronaVirus Disease), ktorý spôsobil infekčné 

ochorenie, po prvý raz identifikované u pacientov v decembri roku 2019 v čínskom meste Wu-

chan v provincii Chu-pej. Toto ochorenie postihuje hlavne dýchací systém, v ťažkých prípadoch 

vyvoláva pneumóniu (zápal pľúc) a môže viesť k úmrtiu pacienta. V slovenskom vydaní 

Medzinárodnej klasifikácie chorôb 10 sa od 9. marca 2020 kóduje ako U07.1 – potvrdená 

infekcia COVID-19 a U07.2 – podozrenie z infekcie COVID-19. Dňa 30. januára vyhlásila Svetová 

zdravotnícka organizácia v súvislosti so šírením koronavírusu SARS-CoV-2 stav ohrozenia 

verejného zdravia medzinárodného rozmeru a v marci ho oficiálne klasifikovala ako pandémiu. 

Od marca 2020 počet nakazených osôb v Číne klesol a ohniskom nákazy sa stala hlavne Európa 

(hlavne západná Európa a Rusko) a nasledovne USA, Brazília a ďalšie americké štáty, neskôr 

tiež India. V októbri 2020 dosiahol referovaný denný počet novo infikovaných osôb vo svete 

nad 300 000, v Európe nad 100 000. Celkový počet nakazených osôb vo svete sa počítal na 

desiatky miliónov a počet obetí presiahol milión. Začiatkom roka 2021 počet prípadov vo svete 

dosiahol hranicu 100 miliónov, počet obetí 2 milióny a pribúdali približne 4 milióny 

infikovaných a 100 000 obetí týždenne, z toho v Európe 1,5 milióna infikovaných a vyše 30 000 

obetí týždenne. Už počas prvej vlny epidémie sa začal proces výskumu vakcín, ktoré by 

zabránili rozširovaniu vírusu a chránili ľudské životy. Na príprave sa podieľali najvýznamnejšie 

svetové vedecké kapacity. Koncom roka bola u viacerých vakcín ukončená 3. fáza klinického 

skúšania a boli postupne zaregistrované vo viacerých krajinách a začala ich distribúcia. 

Niektoré štáty (Rusko, India) vzhľadom k rozsahu epidémie začali očkovať už počas jesene, od 

decembra aj začali s vakcináciou aj ďalšie štáty, napríklad Veľká Británia, USA a štáty EU 

vrátane Slovenska, s vakcínami výrobcov BioNTech-Pfizer, Moderna a AstraZeneca, ktoré 

absolvovali skrátený, ale úplný proces registrácie pre núdzové použitie. 

Situáciu vo svete ďalej ovplyvnili tieto zásadné zmeny. Koncom januára vystúpilo 

Spojené kráľovstvo z Európskej únie. Začalo sa tzv. prechodné obdobie, ktoré skončilo 31. 

decembra. V máji v USA začali protesty po smrti Georga Floyda, ktoré pokračovali aj v ďalšom 

období. V prezidentských voľbách v Poľsku tesne zvíťazil súčasný prezident Andrzej Duda, v au-

gustových voľbách v Bielorusku doterajší prezident Alexander Lukašenko, proti víťazstvu 
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ktorého sa zdvihla vlna odporu. Prezidentkou Moldavska sa stala Maia Sanduová. Zásadné a 

dramatické boli novembrové voľby prezidenta USA. Stretli sa v nich kandidáti Joe Biden a 

Donald Trump. V júli sa skončil samit lídrov členských štátov EÚ, na ktorom sa rokovalo o roz-

počte a fonde obnovy po koronakríze. Tento fond budú tvoriť granty aj úvery, výška grantov 

dosiahne 390 miliárd eur. Dňa 4. augusta vybuchol v prístavnej časti Bejrútu, hlavného mesta 

Libanonu, tu uskladnený dusičnan amónny. Spôsobil smrť vyše stovky ľudí, zanechal 4 tisícky 

zranených a značné hospodárske škody. Nešťastie zasiahlo aj Viedeň, po teroristickom útoku 

začiatkom novembra zahynuli v  ej centre 4 ľudia a 17 boli zranení.  

30. mája vyštartovala misia SpaceX Demo-2, prvý pilotovaný kozmický let súkromnej 

kozmickej agentúry a v júli vyslala Čína svoju prvú kozmickú sondu k Marsu. 

Situácia na Slovensku  

Prvý prípad ochorenia COVID-19 Slovensko potvrdilo 6. marca 2020. Od polovice 

mesiaca pribúdali denne desiatky nakazených. Naša krajina, podobne ako iné, nebola na 

prichádzajúcu epidémiu pripravená. Prvé preventívne opatrenia boli prijaté 13. marca. Boli 

pomerne prísne a vďaka nim sa podarilo obmedziť šírenie nákazy, takže na konci má-ja 2020 

bolo na Slovensku identifikovaných okolo 1500 infikovaných osôb a 28 obetí a v priebehu leta 

sa tieto počty podstatne nezvýšili. Podobne ako v iných krajinách sa protiepidemické opatrenia 

postupne uvoľnili. Ústredný krízový štáb v období od apríla do júla 2020 postupne schválil prvú 

až šiestu fázu uvoľnenia opatrení proti šíreniu ochorenia CO-VID-19, začiatkom a v polovici 

júna  otvorenie materských škôl a základných škôl najskôr od prvej do piatej triedy, neskôr od 

piatej do deviatej triedy a tiež aj stredných škôl. K zhoršeniu situácie prišlo v septembri, keď 

sa začala druhá vlna pandémie a od októbra sa Slovensko zaradilo k najviac postihnutým 

štátom v Európe. S blížiacim sa koncom roka vzrastal aj počet denných obetí. V prepočte obetí 

na milión obyvateľov Slovensko na pre-lome rokov siahalo na nelichotivé svetové prvenstvo. 

Dňa 1. októbra vláda pre ochorenie COVID-19 vyhlásila núdzový stav a 11. októbra na základe 

rozhodnutia ministra školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky Branislava 

Gröhlinga bolo s účinnosťou od 12. októbra do odvolania mimoriadne prerušené školské 

vyučovanie v stredných školách (okrem prvého až štvrtého ročníka osemročného 

vzdelávacieho programu), ako aj ďalšia činnosť školských zariadení. Od 23. októbra sa začalo 

najskôr tzv. pilotné testovanie na ochorenie COVID-19, pokračovalo od 31. októbra do 8. 

novembra celoplošným testovaním. Dňa 24. októbra bol zavedený čiastočný zákaz 

vychádzania (lockdown). Na druhý sviatok vianočný bol vakcínou proti ochoreniu COVID-19 
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ako prvý na Slovensku zaočkovaný infektológ Vladimír Krčméry. V nasledujúcich dňoch bol 

predĺžený núdzový stav o 40 dní a vláda schválila sprísnený zákaz vychádzania platný od 1. 

januára 2021 od 05:00 hod. z dôvodu rekordného počtu nakazených osôb (6 315).  

Počas roka sme na Slovensku zaznamenali zmeny v politickom živote. Posledný 

februárový deň, 29. februára 2020, sa uskutočnili voľby do Národnej rady Slovenskej re-

publiky. Boli to v poradí ôsme parlamentné voľby od vzniku samostatného Slovenska. Kan-

didovalo v nich 24 politických subjektov a volebná účasť dosiahla 65,80 %. Najväčší počet 

hlasov získalo hnutie OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA - 25,02 %. Okrem neho sa do par-

lamentu dostali aj SMER – SD (18,29 %), SME RODINA (8,24 %), Kotlebovci – ĽSNS (7,97 %), 

SaS (6,22 %) a ZA ĽUDÍ (5,77 %). Prezidentka Zuzana Čaputová poverila zostavením vlády 

predsedu najúspešnejšej strany Igora Matoviča. Z rokovaní vzišla koalícia zložená zo štyroch 

rokujúcich strán: OĽANO, SME RODINA, SaS a ZA ĽUDÍ a nová vláda v zložení: 8 členov za 

OĽaNO, 3 členovia za SaS, 3 členovia za SME RODINA a 2 členovia za stranu ZA ĽUDÍ. 

Predsedom parlamentu sa stal Boris Kollár zo SME RODINA. Na začiatku volebného obdobia 

mala vládna koalícia v parlamente 95 poslancov a mala teda aj ústavnú (trojpätinovú) väčšinu. 

Predseda strany ZA ĽUDÍ a bývalý prezident Andrej Kiska sa vzdal poslaneckého mandátu, 

svoje rozhodnutie vysvetlil zdravotnými dôvodmi. Ústavný súd odmietol dve sťažnosti na 

voľby, ktoré podali Koalícia strán PS/Spolu a strana Vlasť. K zmenám prišlo aj na viacerých 

postoch v štátnej správe, polícii, na súdoch, vzniklo nové Ministerstvo investícií, regionálneho 

rozvoja a informatizácie, bol vymenovaný nový prezident Policajného zboru Peter Kovařík.  

Situácia sa odrazila aj v činnosti politických strán. V júni bývalý premiér Peter 

Pellegrini oficiálne oznámil odstúpenie zo strany SMER-SD a ohlásil vznik novej strany HLAS – 

sociálna demokracia, ktorá bola zaregistrovaná 11. septembra 2020. K strane sa v parlamente 

prihlásilo 11 poslancov, ktorí však pôsobia ako nezaradení. Zmeny ohlásili aj ostatné strany – 

novou predsedníčkou koaličnej strany ZA ĽUDÍ sa stala vicepremiérka Veronika Remišová, 

v strane progresívne Slovensko Irena Biháriová. V októbri sa uskutočnili doplnkové komunálne 

voľby. 

Počas roka sa uskutočnilo niekoľko dôležitých súdnych pojednávaní - v prípade vraždy 

Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej, v kauze zmeniek TV Markíza, atď. Pokračovalo vyšetrovanie 

prípadov podozrení z korupcie a úplatkárstva v kauzách Dobytkár, Mýtnik, atď., ktoré začala 

ešte predchádzajúca vláda. Boli otvorené aj nové kauzy. V súvislosti s nimi sa do väzby, najmä 

na základe výpovedí tzv. kajúcnikov, dostali viacerí poprední funkcionári, medzi nimi aj bývalý 
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prezident policajného zboru Milan Lučanský, ktorý vo väzení za zatiaľ nevyjasnených okolností 

koncom decembra zomrel.  

Slovensko prekvapili kauzy plagiátorstva popredných politikov v prípade ich 

vysokoškolských záverečných prác, najskôr poslankyne Petry Krištúfkovej a predsedu 

parlamentu Borisa Kollára, potom aj ministra školstva Branislava Gröhlinga a premiéra Igora 

Matoviča. 

V priebehu roka prišlo k nešťastným udalostiam - 11. júna v Spojenej škole vo Vrút-

kach po útoku 22-ročného bývalého žiaka na učiteľov a žiakov školy prišiel o život zástupca 

riaditeľa školy a boli zranené viaceré osoby.  

Rok 2020 bol Rokom slovenského divadla, ale divadlá boli nútené svoju činnosť počas 

roku 2020 až na niekoľko aktívnejších mesiacov pozastaviť. 

Pandémia ovplyvnila aj šport. Od marca sa postupne rušili medzinárodné i repub-

likové podujatia, medzi nimi i hokejové MS vo Švajčiarsku, barážové boje o futbalové ME a aj 

samotný šampionát a tiež aj OH 2020 v Tokiu (boli odložené o rok). Pocítila to aj naša zjazdárka 

Petra Vlhová, ktorá v závere Svetového pohára síce získala historické dva malé glóbusy, ale 

nemohla zabojovať veľký pre celkovú víťazku sezóny. Slovenskí futbalisti po druhýkrát po sebe 

postúpili na záverečný turnaj majstrovstiev Európy. 

 

OBECNÁ SAMOSPRÁVA A HOSPODÁRENIE OBCE 

Starosta obce 

Starostom obce bol Ing. Ján Čerešník, jeho zástupcom Ing. Anton Švarc.  

Starosta nadviazal na program, ktorý si spoločne s obecným zastupiteľstvom stanovil 

v predchádzajúcom období. Pokračoval v zabezpečovaní koncepčných zámerov obce a 

realizoval prioritné úlohy súvisiace so vzniknutou situáciou – predovšetkým s protiepi-

demiologickými opatreniami.   

Pri hodnotení roku 2020 vyzdvihol, že napriek všetkým negatívnym vplyvom pan-

démie – zložitej zdravotnej, personálnej i finančnej situácie, sa podarilo postupne realizovať 

plán výstavby nájomných bytov pod školou, budovanie čističky pri škole, otvorenie zberného 

dvora, zabezpečenie projektu zavádzania kompostérov pre občanov obce i plnenie projektov 

– aj keď v obmedzenej forme. Podarilo sa tiež zabezpečiť opravy a rekonštrukcie obecných 

objektov, napr. obradnej miestnosti na obecnom úrade, výmenu kotlov v materskej škole, 

drobné opravy komunikácií, atď. Zároveň aktualizovať prípravu kanalizácie. Z úloh, ktoré obec 
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čakajú, zdôraznil potrebu riešenia starostlivosti o starých občanov obce, zatiaľ sa nepodarilo 

pripraviť realizovateľný návrh o budovaní domov dôchodcov. Obec musela presunúť niektoré 

plánované akcie, napr. úpravu pozemku za kultúrnym domom, kde sa mala postaviť garáž pre 

obecnú techniku a parkovisko, pokračovanie rekonštrukcie kultúrneho domu v Rozbehoch i 

prípravu plánu nadstavby na budove materskej školy. Zatiaľ nie sú doriešené ani pozemky nad 

autobusovou zastávkou, kde by sa malo budovať parkovisko (je treba vyriešiť pozemky).  

Obecné zastupiteľstvo  

Obecné zastupiteľstvo sa vo svojej práci, ako všetci, muselo prispôsobiť opatreniam. 

Z tohto dôvodu boli niektoré zasadnutia presunuté a prispôsobené situácii.  

V obecnom zastupiteľstve pracovali: Ing. Vladimír Nemec, Ing. Anton Švarc, PaedDr. 

Božena Malichová, Mgr. art. Mário Harnúšek, Pavol Chovanec, Jana Daniel, Ľubomír Pavlík, 

Stanislav Janák a Jozef Mengler.   

Komisie  

Aj činnosť komisií, najmä čo sa týka organizovania podujatí i schôdzok, bola značne 

obmedzená. Komisie pracovali v zložení, ako boli ustanovené po voľbách v roku 2018.  

Komisii na ochranu verejného záujmu a sociálnych vecí predsedal Pavol Chovanec, 

členmi boli Jozef Mengler a Stanislav Janák. Komisia  kontrolovala náležitosti ústavného 

zákona o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov a posudzovala 

návrhy na zabezpečenie sociálnej starostlivosti v obci.  

Na nedostatok práce si ani v obmedzenom režime nemohla sťažovať Komisia 

výstavby, územného plánovania a životného prostredia. Jej predseda Ing. Vladimír Nemec a 

členovia Jana Daniel, Mgr. art. Mário Harnúšek, Ferdinand Konopa a Ing. Miroslav Masár st. 

venovali pozornosť najmä príprave a kontrole činností na úseku výstavby, územného plá-

novania a rozvoja obce, posudzovali a pripravili stanoviská k žiadostiam o odpredaj nehnu-

teľného majetku obce. Komisia sa podieľala sa na plnení úloh v oblasti životného prostredia, 

pripravila podnety v súvislosti s odpadovým hospodárstvom.  

Asi najviac obmedzená bola činnosť komisie školstva, kultúry a športu - predseda 

Ľubomír Pavlík, členovia PaedDr. Božena Malichová, Mgr. Anna Michalicová, Ing. Anton Švarc 

a Richard Keračík. Počas roka musela stornovať prakticky všetky podujatia. Výrazne obme-

dzená bola aj činnosť školy, v prvej vlne pandémie bola takmer nepretržite zatvorená alebo 

obmedzená - od marca do júna, v jeseni podobne.  

Obmedzené boli aj činnosti poslancov so spoluobčanmi zo zverených častí obce.  
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Kontrolór obce 

Vo funkcii hlavného kontrolóra obce od 1. mája 2019 pôsobil Mgr. Štefan Huťťa. 

Aktívne spolupracoval s obecným zastupiteľstvom nielen ako kontrolór, ale i pomocník a radca.  

Zasadnutia obecného zastupiteľstva 

V roku 2020 sa konalo 6 riadnych a 1 mimoriadne zasadnutie obecného zastupi-

teľstva.  

Poslanci sa zaoberali najmä koncepčnými záležitosťami obce - právnymi a orga-

nizačnými dokumentami - všeobecne záväznými nariadeniami (ďalej len VZN) v oblasti daní a 

poplatkov, nakladania s komunálnym odpadom, prenesených kompetencií v oblasti školstva a 

sociálnych vecí a rodiny, správy, zamerali sa prípravu a realizáciu projektov, posudzovali 

finančné zabezpečenie – úpravy rozpočtu, žiadosti o finančné príspevky, atď. Priebežne sa 

venovali aktuálnym úlohám vyplývajúcim zo situácie v obci. Reagovali tiež na podnety občanov, 

navrhovali opatrenia na ich riešenie.   

1. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 13. februára 2020. 

Prítomní: starosta obce, hlavný kontrolór obce, všetci poslanci, občania. 

Starosta obce informoval prítomných o náležitostiach k podaniu žiadosti o dotáciu 

z Ministerstva dopravy a výstavby SR a k žiadosti zo Štátneho fondu rozvoja bývania SR pre 

účel výstavby nájomného bytového domu v Cerovej. Poslanci po preštudovaní navrhnutého 

materiálu a podaní doplňujúcich vysvetlení súhlasili s návrhom a náležitosti k uzneseniu 

schválili uznesením č. 1/2020. 

V diskusii starosta obce ozrejmil, že niektoré časti projektu sa počas realizácie 

výstavby môžu pozmeniť – najmä časť týkajúca sa kanalizácie po výstavbe školskej čističky, 

tzn., že sa môže zmeniť výška prostriedkov z vlastných zdrojov obce. Vlastné prostriedky 

pomôžu znížiť aj ďalšie pripravované žiadosti o dotácie. Prostriedky určené na realizáciu sa 

obci po obsadení a užívaní bytov budú postupne vracať. 

V bode Rôzne poslanci súhlasili s predajom časti parcely Spoločnosti MS-Sibs cca. 

1000 m2 na vybudovanie spevnených plôch na parkovanie s podmienkou, že presnú výmeru 

pozemku určí geometricky plán a daná časť parcely určená na spevnené plochy musí byť riadne 

skolaudovaná do 5 rokov, najneskôr do 31. 12. 2025, ak dané podmienky nebudú splnené 

vytvorená parcela prejde späť do výlučného vlastníctva obce bezodplatne. 

V diskusii sa poslanci dohodli na usporiadaní akcie „Čistý chotár“ - zabezpečia ju 

poslanci pani Daniel a pán Harnúšek. Jej cieľom bude zapojiť do akcie aj naše organizácie, kon-
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krétne futbalový klub, dobrovoľných hasičov, poľovníkov, jednotu dôchodcov, príp. základnú 

školu a pod. Ďalej sa zhodli na potrebe pravidelnej aktualizácie web stránky obce, kde sa budú 

dopĺňať priebežné informácie o dianí v obci.   

2. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 13. mája. Prítomní: 

starosta obce, hlavný kontrolór obce, všetci poslanci, JUDr. Ing. Milan Budjač – okresný 

prokurátor, občania. 

Hlavným bodom zasadnutia bolo prerokovanie protestu prokurátora k VZN č. 4/2007 

o určení pravidiel času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území obce Cerová, 

ktorý bol doručený obci Cerová dňa 27. 12. 2019. Informácie o zákonnosti vydaného protestu 

a následnom postupe pri jeho riešení podal JUDr. Ing. Milan Budjač – okresný prokurátor, 

ktorý zároveň navrhol, aby obec zrušila predošlé VZN č. 4/2007 a prijala nové VZN. Poslanci 

vyhoveli protestu prokurátora bez pripomienok, zrušili uvedené VZN a následne prerokovali a 

schválili  Návrh VZN č. 1/2020, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb s jednou zmenou – doplnili znenie § 3, ods. c, v bode I. o text „bez hudobnej 

produkcie s interiérovým sedením“. 

Ďalším bodom zasadnutia bol návrh zriaďovateľa Obce Cerová na členov rady školy 

pre Základnú školu s materskou školou Cerová na funkčné obdobie rokov 2020 - 2024 - kon-

krétne: Stanislav Janák, Ľubomír Pavlík, Rastislav Petráš, Pavol Chovanec, ktorý poslanci 

schválili.   

V rôznom obecné zastupiteľstvo určilo nižší počet žiakov v školskom roku 2020/2021 

v 8. triede Základnej školy s materskou školou Cerová v zmysle zákona č. 245/2008 o výchove 

a vzdelávaní a o zmene a doplnení niektorých zákonov s odôvodnením, že je potrebné tento 

počet schváliť, nakoľko by sa trieda musela zrušiť a žiaci by boli nútení odísť na iné základné 

školy, napr. do Jablonice.  

V diskusii starosta informoval: o dopade pandémie COVID-19 na rozpočet obce - 

očakáva sa ročný pokles cca. 10 %, o príprave rekonštrukcie ČOV pod školu, o priebehu 

schvaľovacieho procesu výstavby bytového domu cez dotáciu Ministerstva dopravy a výstavby 

a ŠFRB - mal byť ukončený do konca mája 2020 a následne by sa už malo začať s výstavbou, 

o spustení zberného dvora na určené komodity odpadov pre občanov obce a pokračovaní 

v obnove historického parku v časti Lieskové. Poslanci navrhli, aby sa k vreciam určených na 

separovaný odpad (plasty a papier) pridávali aj letáčiky s informáciami o zbernom dvore. 
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3. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 24. júna. Prítomní: 

starosta obce, hlavný kontrolór obce, všetci poslanci, občania. 

V úvode poslanci prerokovali Správu hlavného kontrolóra obce o kontrolnej činnosti 

za II. polrok 2019 a Stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému účtu obce za rok 2019. 

Starosta obce predložil Záverečný účet obce za rok 2019, ktorý bol schválený bez výhrad a 

doplnkov. Obecné zastupiteľstvo zároveň schválilo čerpanie rezervného fondu na kapitálové 

výdavky vo výške 146 554,71 €. V ďalšom bode hlavný kontrolór predniesol Plán činnosti 

hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2020, v krátkosti prezentoval svoj zámer a účely 

plánovaných kontrol. Obecné zastupiteľstvo ho schválilo bez výhrad. 

V rôznom poslanci posúdili a schválili návrh starostu k žiadosti ZŠ s MŠ Cerová o fi-

nančný príspevok na preplatenie zostávajúcej dovolenky za rok 2020 Mgr. Jane Mihelovej. 

Vypočuli si informácie o rozpočtových opatreniach obce – hlavným dôvodom pripravovaných 

rozpočtových opatrení a zmeny rozpočtu je prerozdelenie finančných prostriedkov na ka-

pitálové výdavky v najbližšom období - jedná sa o dobudovanie ČOV pod školou, výstavbu 

bytového domu a rôznych iných výdavkov, pričom budú odhadom znížené príjmy zo štátneho 

rozpočtu na základe pandémie COVID-19. Poslanci na základe informácie starostu obce a 

predsedu stavebnej komisie upravili niektoré uznesenia týkajúce sa predajov a kúpy už 

predtým prerokovávaných žiadostí.  

Počas diskusie poslanci prezentovali svoje názory na rozpočtové opatrenia - zmeny 

rozpočtu na kapitálové výdavky obce. Týkali sa najmä výšky investície do ČOV pod školou a 

výdavkov spojených so stavbou bytového domu a iných investícií. Rozhodli, že pri úprave 

rozpočtu bude časť financií presunutá aj na ošetrenie a zakonzervovanie starého zvonu z Lies-

kovskej zvonice, kde sú očakávané náklady cca. 1 500 €. Oboznámili sa s pripravovaným 

verejným obstarávaním na obnovu kotolne v budove materskej školy, kuchyne a jedálne, ktorá 

je v nevyhovujúcom stave, je veľmi často poruchová a tým je ohrozená prevádzka týchto 

zariadení.  Predbežné náklady rekonštrukcie sú cca. 10 000 €. Poslanec Ľubomír Pavlík požiadal 

o detailnejšie vysvetlenie zúčtovania dotácie na rekonštrukciu šatní FK Cerová, k čomu 

starosta navrhol, aby sa k tejto problematike uskutočnilo samostatné šetrenie v budove FK 

Cerová, kde budú vysvetlené detaily. Starosta pri informácii o stavbe bytového domu uviedol, 

že obec čaká na zmluvy z Ministerstva dopravy a výstavby SR a zo Štátneho fondu na rozvoj 

bývania.  
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4. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 23. júla. Prítomní: sta-

rosta obce, poslanci: Ing. Anton Švarc, Mgr. Art. Mário Harnúšek, Pavol Chovanec, Ľubomír 

Pavlík, Stanislav Janák, Jozef Mengler, občania. Ospravedlnení: Mgr. Štefan Huťťa – hlavný 

kontrolór, poslanci Ing. Vladimír Nemec, PaedDr. Božena Malichová, Jana Daniel.  

Najdôležitejším bodom rokovania bola avizovaná Zmena č. 1 rozpočtu obce Cerová 

na rok 2020. K nej starosta obce uviedol zmeny oproti schválenému rozpočtu na rok 2020 

(hlavne zmeny v kapitálových výdavkov obce a príjmoch obce spôsobených pandémiou 

COVID-19 a ich dopad). Návrh zmeny bol zverejnený obvyklým spôsobom v zákonnej lehote 

pred zasadnutím obecného zastupiteľstva. K návrhu zmeny č. 1 rozpočtu obce na rok 2020 boli 

ešte dodatočne na zasadnutí OZ navrhnuté nasledovné zmeny: bežné výdavky - nakladanie 

s odpadmi - zberný dvor: 12 000 €, kapitálové výdavky - nakladanie s odpadmi - traktorový 

príves 5 724 €, zberný dvor - kamerový a informačný systém 6 276 €. Obecné zastupiteľstvo 

zmenu č. 1 rozpočtu obce na rok 2020 s dodatočne navrhnutými zmenami počas zasadnutia 

schválilo. 

V rôznom a diskusii sa zastupiteľstvo venovalo informáciám o výstavbe bytového 

domu – projekt bol schválený, čaká sa len na podpis zmlúv, pri ČOV pod školu sa momentálne 

vybavuje stavebné povolenie, oprava kotolne v budove materskej školy a školskej jedálne je 

vo výberovom štádiu. Poslanci podali návrh, aby obec vždy vopred informovala občanov 

rozhlasom a pomocou webu, že bude prebiehať kosenie cintorínov. Prítomný občan pán Janák 

sa dotazoval na rôzne detaily ohľadom web stránky obce a kroniky, na jeho otázky odpovedal 

starosta obce alebo poslanci. 

5. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 29. septembra. Prítomní: 

starosta obce, poslanci OZ: Ing. Anton Švarc, Mgr. art. Mário Harnúšek, Pavol Chovanec, 

Stanislav Janák, Ing. Vladimír Nemec, PaedDr. Božena Malichová, Jana Daniel, Mgr. Štefan 

Huťťa – hlavný kontrolór, občania. Ospravedlnení: Jozef Mengler, Ľubomír Pavlík. 

Poslanci na zasadnutí prerokovali Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej 

výsledkoch a podmienkach školy a školských zariadení v obci Cerová v školskom roku 

2019/2020, ktorú predložil riaditeľ školy Mgr. Peter Mihály. Uviedol, že hodnotenie v správe 

je ovplyvnené pandémiou COVID-19. Vyzdvihol dobré výsledky školy a ozrejmil problémy 

počas školského roka. Správa obsahovala prílohu o výchovno-vzdelávacej činnosti počas 

prijatých opatrení spôsobených pandémiou. Poslanci správu schválili bez pripomienok a 

doplnkov. 
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Súčasne vzali na vedomie Organizáciu Základnej školy s materskou školou Cerová 

v školskom roku 2020/2021. V časti odpredaje majetkov starosta po predložení žiadostí 

požiadal stavebnú komisiu o stanoviská k jednotlivým prípadom. Predložil žiadosť Poľovného 

združenia Cerová o poskytnutie ročného finančného príspevku v sume 600 € na prevádzku 

organizácie, pričom upresnil, že združenie má zámer zriadiť predajňu diviny v priestoroch 

budovy Jednoty v Cerovej (bývalá predajňa mäsa a mäsových výrobkov), kde plánuje dané 

priestory rekonštruovať.  

Počas diskusie starosta informoval o prebiehajúcich prácach v obci: výstavba 

bytového domu – stavebné práce prebiehajú podľa harmonogramu, sú vykonávané pravidelné 

kontroly obcou a ŠFRB, rekonštrukcia kotolne v budove školskej jedálne, ktorá slúži aj pre 

materskú školu - momentálne prebiehajú dokončovacie práce a bude uvedená do plnej 

prevádzky, ČOV pod školou – prebieha stavebné konanie na vydanie rozhodnutia uskutoč-

nenia stavby, predpoklad október až november 2020, obnova historického parku – práce sú 

vykonávané v zmysle projektu, bola vykonaná kontrola zo strany Krajského pamiatkového 

úradu, ktorý vyzdvihol vysokú úroveň vykonaných prác a bude odporúčať obnovu parku v ďal-

ších rokov aj využitie rôznych programov na čerpanie dotácií, Záchrana hradu Korlátko – 

tohtoročné práce sú ukončené, bola vykonaná kontrola z Krajského pamiatkového úradu, 

ktorý vyzdvihol vysokú kvalitu vykonaných prác. Starosta sa vyjadril k situácii okolo reklamnej 

tabule, ktorá je  umiestnená pred Cerovou (od Jablonice), uviedol, že vzniknutú situáciu rieši 

s majiteľom reklamnej stavby a s príslušnými úradmi. Tiež ozrejmil umiestnenie starého zvona 

zo zvonice v Lieskovom – zvon po dohode bude v kostole sv. Anjelov Strážcov v Cerovej. K to-

mu občan pán Peter Pavlík poďakoval starostovi a poslancom za podporu pri inštalácii nového 

zvonu v Lieskovom a uviedol okolnosti, ktoré ho viedli k výmene zvonu. Na schôdzu 

zastupiteľstva priniesol bronzovú plaketu, ktorá bude umiestnená pri zvone v kostole a 

poslancom venoval  videozáznam zo slávnosti uvedenia zvonu do života. Starosta a hlavný 

kontrolór obce aj v mene poslancov a občanov poďakoval pánovi Petrovi Pavlíkovi za 

organizáciu celej výmeny zvona a všetkých s tým súvisiacich krokov. Kronikárka obce pani 

Božena Malichová v krátkosti prezentovala návrh zápisu do obecnej kroniky za rok 2018 a 2019. 

Poslanec Ing. Švarc informoval, že návrhy prerokovala kultúrna a školská komisia a odporúča 

ich na schválenie. Návrhy boli tiež zaslané aj všetkým poslancov, ktorí neuviedli žiadne 

pripomienky a doplnenia. Návrh zápisov bol schválený. Poslanci sa ďalej vyjadrili k situácii 

ohľadom pandémie COVID-19, opatreniam a ich dosahom na blížiace sa hody v obci. 
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Konštatovali, že by bolo vhodné, aby sa opatrenia dodržiavali, aj keď tradície sú nastavené na 

veľké spoločenské udalosti. Poslanec pán Harnúšek upozornil na uskladnenie biologického 

odpadu v časti „Krajčírovská“. Obec situáciu preverí a na ďalšej schôdzi podá vysvetlenie.  

6. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 15. decembra. Prítomní: 

starosta obce, poslanci Ing. Anton Švarc, Ľubomír Pavlík, Pavol Chovanec, Stanislav Janák, Ing. 

Vladimír Nemec, PaedDr. Božena Malichová, Jana Daniel, Mgr. Štefan Huťťa – hlavný kontrolór, 

ospravedlnení: Jozef Mengler, Mgr. art. Mário Harnúšek. 

Poslanci sa na poslednom zasadnutí v roku 2020 venovali najmä návrhom VZN, resp. 

ich dodatkom. Prerokovali a schválili návrh Dodatku č. 7 k VZN č. 2/2014 o určení výšky dotá-

cie na prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy a školského zariadenia na rok 2021. Tento 

návrh bol spracovaný s vedením školy a odzrkadľuje reálne požiadavky v budúcom roku. Ako 

ďalší prerokovali a schválili Návrh dodatku č. 1 k VZN č. 4/2019 o miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady, k tomu starosta uviedol, že reflektuje na 

poplatky, ktoré sú určované štátom. Pri návrhu zmeny č. 2 rozpočtu obce Cerová na rok 2020 

starosta uviedol, že v ňom sú zapracované všetky zmeny ohľadom príjmov – najmä zníženie 

kvôli dopadu pandémie COVID-19 i výdajov. Obecné zastupiteľstvo schválilo zmenu bez 

pripomienok a doplnkov. Starosta predložil Návrh rozpočtu obce Cerová na rok 2021 – 2023, 

pri ktorom uviedol, že kvôli situácii nie je možné presne určiť všetky príjmy a výdaje. Svoje 

stanovisko vyjadril aj hlavný kontrolór obce. Obecné zastupiteľstvo následne schválilo 

rozpočet obce Cerová na rok 2021 a vzalo na vedomie rozpočty obce Cerová na roky 2022 a 

2023. Hlavný kontrolór obce Mgr. Štefan Huťťa predniesol Plán kontrolnej činnosti na rok 2021, 

poslanci ho schválili bez pripomienok a doplnkov.  

V ďalšej časti sa poslanci venovali odpredajom pozemkov v zmysle predošlých 

zasadnutí a podľa odporúčaní stavebnej komisie ich schválili. V rôznom súhlasili s návrhom 

starostu na odmenu pre kronikárku obce PaedDr. Boženu Malichovú. Starosta uviedol, že ako 

kronikárka sa zúčastňuje na všetkých podujatiach obce a je nápomocná pri ich organizovaní, 

venuje sa  tvorbe obežníkov, Cerovín a histórii obce a tiež sa podieľa na web-stránke obce. 

Všetko zaznamenáva a dokumentuje. Ďalej prerokovali žiadosť pani Aleny Bartákovej ohľadne 

prenájmu priestorov v budove obecného úradu pre kaderníctvo. Konštatovali, že priestory nie 

sú na tento účel vhodné a odporučili jej možnosť prenájmu priestorov v budove zdravotného 

strediska. V rámci diskusie starosta doplnil, že je záujem od občanov o byt v budove 

zdravotného strediska, preto poslanci navrhli, aby bola v dohľadnej dobe zverejnená výzva na 
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prenájom tohto bytu a následne by mohol byt prenajatý za podmienok, ktoré budú pre obec 

výhodné. Tiež pripomenuli starostovi, že je potrebné riešiť prechod pre chodcov pri budove 

obecného úradu. Ďalej poslanec pán Švarc informoval, že cesta zo skládky odpadov až do 

polovice „Prídavkov“ je veľmi znečistená blatom a iným odpadom. Navrhol vyzvať vedenie 

Skládky Cerová s. r. o., aby miestnu komunikáciu vyčistili a trvalo udržiavali v uspokojujúcom 

stave. 

Obecný úrad - štruktúra, zamestnanci 

Fungovanie obecného úradu zabezpečovali administratívne pracovníčky Eva Ho-

lošková a  Erika Takáčová.   

Erika Takáčová - samostatná odborná referentka - zabezpečovala činnosť mzdovej a 

personálnej agendy, registratúry, správu daní a poplatkov, stavebnú agendu, hospodársku 

mobilizáciu, odpadové hospodárstvo, správu cintorína, sociálne záležitosti, kultúru a životné 

prostredie.  

Eva Hološková - ekonómka, mala na starosti financie, účtovníctvo a rozpočtovníctvo, 

matriku, evidenciu obyvateľov, overovanie listín a podpisov.  

Prevádzkoví zamestnanci Patrik Fukna a Pavol Gažo sa starali o zabezpečenie  

prevádzky úradu, obecných budov a súčastí obce. Zaoberali sa aj údržbou a stavebnými a 

technickými prácami v obci. 

Verejné zhromaždenia a komunikácia s občanmi 

V roku pandémie nebolo možné uskutočniť žiadne verejné zhromaždenie. Komu-

nikácia sa veľmi obmedzila, prakticky sa diala takmer výlučne cez webovú stránku obce a 

obecný rozhlas, osobné stretnutia v úrade boli za prísnych hygienických opatrení. Obec vydala 

Cerovského spravodajcu a obecné noviny Ceroviny. Na obecnej stránke zverejňovala aktuálne 

pokyny a usmernenia k pandemickej situácii.  

Propagácia obce 

Napriek obmedzeniam obec propagovala svoju činnosť - na internete i v tlači, 

prostredníctvom oficiálnej webovej stránky obce a facebooku.  

Na webovej stránke pribudli nové materiály. V časti O CEROVEJ nové texty s fo-

tografiami týkajúce sa týchto oblastí: História obce, Symboly obce, Ľudový kroj a ľudové zvyky 

v obci, Osobnosti obce, ZŠ s MŠ Cerová, Sestry Sv. kríža, DSS Bojková, AK Tretra Cerová, Kronika 

obce 2018, Kronika obce 2019, Ceroviny, Fotogaléria. V odkaze História obce sa nachádzajú 

informácie a fotografie: Vznik a história obce, Hrad Korlátko, Kaštieľ v Lieskovom, Cerovský 
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Starý zámeček, Sakrálne pamiatky, Rozhľadňa v Rozbehoch, Sokolské chaty, Paleontologické 

nálezisko Čierny potok, Alúvium Rudavy, Dub v Pustom mlyne, Veterná elektráreň, História 

obce v rokoch 1939 – 1945. Fotografie a obrázky sa dajú po kliknutí prezerať detailne. V časti 

Služby v obci pribudli informácie k zberu komunálneho a separovaného odpadu: aktualizované 

termíny, Zberný dvor – otváracie hodiny a Prevádzkový poriadok, v ktorom je uvedené, čo sa 

môže zvážať na dvor. 

Spolupráca obce  

Obec sa v rámci spolupráce so združeniami: Združenie miest a obcí Slovenska, 

Združenie miest a obcí Záhoria a Miestna akčná skupina - Občianske združenie Podhoran 

zamerala na zabezpečenie výkonu jednotlivých oblastí spoločenského a hospodárskeho života 

obce a tiež riešenie protipandemických opatrení. 

Hospodárenie obce 

Finančný chod obce v roku 2020 prebiehal podľa rozpočtu. Tento bol zostavený ako 

vyrovnaný, pričom bežný rozpočet bol zostavený ako prebytkový a kapitálový rozpočet ako  

schodkový. Rozpočet obce bol schválený obecným zastupiteľstvom dňa 13. 12. 2019. Bol  

zmenený trikrát, posledná zmena bola vykonaná rozpočtovým opatrením č. 3 zo dňa 31. 12. 

2020.  

Celkové príjmy obce k 31. 12. 2020 vo výške 1 880 388 € pozostávali z daňových i 

nedaňových príjmov, účelovo viazaných grantov a transferov, kapitálových príjmov, príjmov 

z finančných operácií a vlastných príjmov rozpočtovej organizácie s právnou subjektivitou (ZŠ 

s MŠ Cerová). Daň z pozemkov, ktorú platili obyvatelia obce, mala rovnaký základ ako vlani, 

zdvihla sa ročná sadzba dane v % zo základu  – orná pôda, lesné pozemky z 0,35 % na 0,40 %, 

záhrady, zastavané plochy, ostatné plochy z 0,45 na 0,50 %, ostatné bolo ako v roku 2018.  

Zvýšila sa daň zo stavieb - ročná sadzba dane zo stavieb za každý aj začatý m² zastavanej plochy 

– stavby na bývanie a drobné stavby – z 0,05 € na 0,07 €/m², stavby na pôdohospodársku 

produkciu aj administratívu – z 0,05 € na 0,10 €/m², ostatné zachované. Pri viacpodlažných 

stavbách sa určil príplatok za každé podlažie okrem prvého nadzemného z 0,05 € na 0,07. 

Zdvihla sa daň za psa na 3 €. Naopak, znížila sa daň z priemyselných stavieb a stavieb na 

podnikanie. 

Z rozpočtovaných celkových príjmov 1 864 273 € bol skutočný príjem k 31. 12. 2020 

v sume €, 1 880 388 čo predstavuje 101 % plnenie. Tvorili ho: A) Bežné príjmy – rozpočtované 

1 165 294 €, skutočný príjem v sume 1 196 835 € - 103 % plnenie. V tom: a) Daňové príjmy 
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spolu – 488 920 eur obsahujúce: výnos dane z príjmov poukázaný územnej samospráve 422 

285 € -  plnenie na 102 %, daň z nehnuteľností 42 322 € - 96 % plnenie, pohľadávka 2 495, daň 

za psa - príjem 720 €, daň za užívanie verejného priestranstva 282 €, daň za ubytovanie  229,50 

€, poplatok za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 23 218 €, pohľadávka 131. b) 

Nedaňové príjmy spolu: 50 506 € – tzn. príjmy z podnikania a vlastníctva majetku - skutočný 

príjem v sume 25 929 € - 103 % plnenie, pričom tento príjem predstavuje príjem z dividend, 

z prenajatých pozemkov, príjem z prenajatých budov, priestorov a objektov a príjem z veternej 

elektrárne 12764 €. Administratívne poplatky a iné poplatky a platby 2 077 € - 110 % plnenie 

v tom správne poplatky, poplatky a platby za služby, poplatok za znečisťovanie ovzdušia. Iné 

nedaňové príjmy 7 018 € – 133 % plnenie.  c) Prijaté granty a transfery – rozpočtované 647 

681 €, skutočný príjem 657 409 € - 101 % plnenie. V tom: Dobrovoľná požiarna ochrana SR - 

materiálno-technické vybavenie DHZ 5 000 €, Nadácia Volkswagen - Materské centrum 

Hrajkáreň 1 000 €, Ministerstvo vnútra SR - ZŠ s MŠ - normatív na bežné výdavky 472 314 €, 

ZŠ  s  MŠ - nenormatívne finančné prostriedky na bežné výdavky 47 666 €, Matrika 2 408 €, 

Register adries 23 €, Ohlasovňa pobytu 377 €, Voľby 935 €, Sčítanie domov a bytov – 3 252 €, 

Ministerstvo dopravy a výstavby SR - miestne a účelové komunikácie 49 €, Ministerstvo 

životného prostredia SR - životné prostredie 108 €, Ministerstvo kultúry SR - Obnova parku pri 

kaštieli – 15 000 €, Záchrana hradu Korlátko 25 000 €, Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny - 

Zapojenie nezamestnaných do obnovy parku pri kaštieli 41 069 €, Projekt „Pracuj, zmeň svoj 

život“ – 6 057 €, Environmentálny fond – poplatok za uloženie odpadu na skládku – 37 151 €.  

B) Kapitálové príjmy – z rozpočtovaných kapitálových príjmov 19 995 € bol skutočný 

príjem 19 995 € - 100 % plnenie, v tom príjem z predaja pozemkov 3 995 €, granty a transfe-

ry – 16 000 € – 100 = plnenie.   

C) Príjmové finančné operácie – 663 558 € - 98 % plnenie – v tom nevyčerpané 

prostriedky zo ŠR – RO 21 625 €, presun financií z rezervného fondu – 98 340 €, nevyčerpané 

pro-striedky zostatku obce z predchádzajúceho roku – 4 455 € a čerpanie úveru zo ŠFRB – 539 

138 € . 

D) Vlastné príjmy rozpočtovej organizácie s právnou subjektivitou - Základná škola s 

MŠ - bežné príjmy - skutočný príjem 15 482 € - 198 % plnenie. Kapitálové príjmy neboli rozpoč-

tované ani naplnené.  

Čerpanie – Z rozpočtovaných celkových výdavkov 1 864 273 € bolo čerpané 1 825 591 

€ - 98 % čerpanie. A) Bežné výdaje – rozpočtované 386 861 €, skutočne čerpané 378 375 € -  



 

16 
 

KRONIKA OBCE CEROVÁ          

99 % čerpanie. Medzi dôležité položky patrili: a) mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné 

vyrovnania - čerpanie 93 695 € - 97 % čerpanie (patrili sem mzdové pro-striedky všetkých 

zamestnancov obecného úradu, starostu obce, údržbára, hospodára, hlavného kontrolóra, 

matrika, ohlasovňa pobytu, register adries, životné prostredie, miestne komunikácie), b) 

poistné a príspevok do poisťovní – čerpané 32 997 € - 97 % čer-panie (patrili sem zákonné 

odvodové povinnosti zamestnávateľa za všetkých zamestnancov na zmluvy i dohody), c) 

tovary a služby – čerpané 230 669 € - 97 % čerpanie (prevádzkové výdavky všetkých stredísk - 

cestovné náhrady, energie, poštovné, všeobecný materiál, komunikačná infraštruktúra, 

telekomunikačné služby, stravovanie zamestnancov, práce na dohody, voľby, hasiči, dopravné, 

údržba budov, strojov a zariadení, miestnych komunikácií a chodníkov, zelene, prevádzka 

knižnice, domu kultúry, miestneho rozhlasu, domu smútku a cintorínov, hradu Korlátko, 

obnova parku pri kaštieli, nájomné, školenia, audit, zneškodňovanie odpadov, stravovanie 

dôchodcov, sociálna posudková činnosť), d) bežné transfery – čerpané 16 151 € - 97 % 

(najväčší transfer bol poskytnutý FK Cerová v sume 11 000 €, splácanie úrokov a ostatné platby 

súvisiace s úvermi, pôžičkami a návratnými finančnými výpomocami – 2 411 € – 100 % 

čerpanie.  

Kapitálové výdaje – z rozpočtovaných výdavkov 737 086 € bolo skutočne čerpané 737 

085 € -  100 %, najvýznamnejšími položkami boli výstavba nájomných bytov – 539 138 € – 

100 %, rekonštrukcia ČOV pod školou – 98 340 €– 100 %, rekonštrukcia šatní na futbalovom 

ihrisku – 37 047 € – 100 %, vybudovanie zberného dvora – 22 862 €– 100 % čerpanie a 

rekonštrukcia v budove základnej školy - 12 755 €.  

Výdavkové finančné operácie – čerpanie v zmysle rozpočtu 6 092 €.   

Výdavky rozpočtovej organizácie s právnou subjektivitou – ZŠ s MŠ: rozpočtované 

bežné výdaje 734 235 €, čerpané 702 127 € - 96 %.    

Prebytok rozpočtu – 54 797,46 €. Tento prebytok bol upravený o sumu nevyčer-

paných prostriedkov zo ŠR – RO ZŠ s MŠ – 26 489,93 €, prostriedky na stravné – 12 370,80 €, 

poplatok za uloženie odpadov na skládku z EF – 39 718,30 €. Celková suma nevyčerpaných 

prostriedkov vylúčených zo zostatku – 78 579,03 €. Zostatok po odpočítaní – schodok 23 

781,57 €.  

Celkový stav záväzkov k 31. 12. bol 708 086,42 €, všetky v lehote splatnosti.  

Obec v roku 2020 uzatvorila zmluvu o úvere so ŠFRB na výstavbu nájomných bytov – 

výška poskytnutého úveru 1 101 270 €, ročná splátka istiny za rok 2020 – 6 092,02 €, ročná 
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splátka úrokov – 2 411,30 €, zostatok úveru k 31. 12. – 1 095 177,98 €. Rok splatnosti 2060. 

Obec nemala  uzatvorenú lízingovú zmluvu. 

Obec vytvárala rezervný fond v zmysle ustanovenia § 15 zákona č.583/2004 Z. z. v 

znení neskorších predpisov, o použití ktorého rozhoduje obecné zastupiteľstvo. Jeho zostatok 

k 31. 12. 2019 bol 146 554,71 €, obec v roku 2020 využila 98 340 € na rekonštrukciu ČOV. 

Zostatok k 31. 12. bol 48 214,71 €. Peňažný fond obec nevytvárala.  

Obec tvorila sociálny fond, prírastky v roku 2020 boli 1 604,38 €, zostatok z roku 2019 

v sume 994,91 €. Čerpanie k 31. 12. 2020 v sume 1 610,52 €, zostatok k 31. 12. 2020 bol 988,77 

eur.   

Celkový majetok obce k 31. 12. 2020 bol vo výške 4 823 745,98 €.  

Pri rozpočte opäť veľkú časť tvorili transfery na vzdelávanie – prostriedky na 

financovanie ZŠ a školských zariadení – MŠ, ŠJ a ŠKD. Financovanie prenesených kompetencií 

na základnú školu bolo zabezpečené financiami účelovo pridelenými na výchovu a vzdelávanie 

cez okresný úrad, odbor školstva v Trnave, financovanie originálnych kompetencií pre školy a 

školské zariadenia sa uskutočňovalo v zmysle VZN obce č. 2/2014 a jeho dodatkov  takto: 

dotácia na prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy je 2 600 €, žiaka školského klubu detí 

744 € a potencionálneho stravníka  335 €  ročne.  

Spoločnosť s ručením obmedzením Skládka Cerová, kde je obec 30 % podielnik sa 

v roku 2020 dostala do zisku z -23 841 € na 662 € a tržby jej klesli o 30 % na 318 775 €. Celkové 

výnosy za rok 2020 boli 332 837 €, zisk 662 €, aktíva 899 254 €, vlastný kapitál 13 601 €, celková 

zadĺženosť 98,49 %, hrubá marža 40,67 %. 

 

VOĽBY v roku 2020 

PARLAMENTNÉ  VOĽBY  - výsledky v obci 

Z 943 zapísaných voličov sa volieb zúčastnilo 678 – 71,9 %. Z nich odovzdalo obálku 

662, zo zahraničia  zaslali návratnú obálku 12 voličov. Počet platných hlasov spolu 666. 

Počet hlasov pre jednotlivé strany: OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti (OĽANO), 

NOVA, Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA – 164, SMER - sociálna demokracia – 107, Koalícia 

Progresívne Slovensko a SPOLU -občianska demokracia – 71, SME RODINA – 66, Kresťan-

skodemokratické hnutie – 57, Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko – 48, ZA ĽUDÍ – 41, 

VLASŤ – 32, Sloboda a Solidarita – 30, Slovenská národná strana – 17, DOBRÁ VOĽBA – 17, 

MÁME TOHO DOSŤ! – 4, Demokratická strana – 3, Most – Híd – 2, Hlas ľudu – 2, STAROSTOVIA 
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A NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI – 2, SOLIDARITA - Hnutie pracujúcej chudoby – 1, Socialisti.sk – 1, 

Slovenské Hnutie Obrody – 1 

 

SČÍTANIE DOMOV A BYTOV 2020 - 2021 

Súčasťou sčítania obyvateľstva, ktoré sa realizuje každých desať rokov a začne vo 

februári 2021, bolo aj sčítanie domov a bytov. Začalo sa 1. júna 2020 a bude pokračovať do 12. 

februára 2021. Zabezpečujú ho poverení zamestnanci obecného úradu. Robí sa výlučne 

elektronicky a využívajú sa pri ňom údaje z predchádzajúcich sčítaní z roku 2011, prípadne 

2001, ktorými obec disponuje. Predmetom tohto sčitovania sú všetky byty v domoch bez 

ohľadu na to, či sú obývané alebo neobývané. Tieto údaje budú po ďalšom spracovaní slúžiť 

ako databáza pre údaje o obyvateľstve a domácnostiach.  

 

ŠTÁTNA SPRÁVA 

Obec, tak ako v minulosti, spolupracovala s orgánmi štátu, najmä s okresným úradom, 

územne špecializovanými úradmi štátnej správy, právnickými a fyzickými osobami, školami, 

výskumnými ústavmi a ďalšími štátnymi orgánmi (prokuratúrou, súdom, políciou a pod.). Ďalej 

s podnikateľskými, právnickými a fyzickými osobami, politickými stranami, hnutiami a 

občianskymi združeniami pôsobiacimi na území obce.  

Spolupráca s Okresným úradom v Senici bola zameraná najmä na koordináciu 

protipandemických opatrení a riešenie odborných záležitostí týkajúcich sa jednotlivých oblastí 

podľa vymedzených kompetencií. V oblasti školstva obec spolupracovala so Spoločným škol-

ským úradom v Senici a Okresným úradom – odborom školstva v Trnave, pri zabezpečovaní 

odborných úloh s miestnymi organizáciami: Regionálnym úradom verejného zdravotníctva 

v Senici, Úradom sociálnych vecí a rodiny, Územným spolkom Červeného kríža Senica.  

 

PRENESENÁ PÔSOBNOSŤ ŠTÁTNEJ SPRÁVY 

Matrika, ohlasovňa pobytu, register adries 

Naša obec mala k 31. 12. 2020  1 133 obyvateľov. Z toho 284 seniorov vo veku nad 

62 rokov.   

V matrike boli zaznamenávané matričné udalosti ako narodenie, úmrtie, sobáše, 

vydávanie druhopisov matričných dokladov a potvrdenia. 
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V roku 2020 sa narodilo až 15 detí: Tereza Janáková, Michal Čerešník, Barbora 

Horváthová, Karolína Bugáňová, Bianka Harnúšeková, Júlia Skala, Viera Sukupčáková, Ja-kub 

Lipár, Tereza Gregorová, Sebastián Nerušil, Damián Benedikovič, Lily Kocúriková, Filip Petráš, 

Tomáš Morávek, Jerguš Krištúfek. 

Zomrelo 15 občanov, z toho 4 v DDS: Mária Ivanová (CHD), Hedviga Kašariková, 

Vladislav Gočál, Vladimír Gašpierik (DDS), Jozef Horňák (DDS), Milan Nemec, Anna Oravcová, 

Eva Pavlíková, Jozefa Stanková, Michal Ondrúš (DDS), Pavol Malý, Ľubomír Kostelný (DDS), 

Rudolf Tomek, Jozef Gurín. 

Zosobášilo sa 7 párov: Ivan Tomek a Vlasta Harušťáková, Martin Šiška a Hana 

Michalicová, Tomáš Karaffa a Kristína Fuknová, MUDr. Dušan Kuric a MUDr. Katarína 

Mihályová, Tomáš Vlček a Veronika Bulková. 

Obec zaznamenávala zmeny v evidencii obyvateľov. Na trvalý pobyt sa v našej obci 

prihlásilo 11 občanov.    

Spoločný stavebný úrad  

Spoločný obecný úrad Senica zabezpečoval pre obec prenesený výkon štátnej správy 

na úseku územného plánovania, stavebného poriadku a vyvlastnenia.  

Spoločný školský úrad   

Spoločný školský úrad v Senici vykonával činnosti v oblasti prenesených kompetencií  

školstva a v spolupráci so školou koordinoval najmä uplatňovanie organizačných pokynov v 

súlade s pedagogicko-organizačnými pokynmi ministerstva a pokynmi odboru školstva OÚ.  

Sociálna oblasť 

Obec podľa Zákona o sociálnych službách zabezpečovala plnenie úloh vyplývajúcich  

z Komunitného plánu sociálnych služieb vo svojom územnom obvode. Na základe zmluvy s 

mestom Senica bola vykonaná sociálna posudková činnosť na účely posúdenia odkázanosti 

fyzickej osoby na sociálne služby.  Boli vydané 4 posudky pre našich občanov na umiestnenie 

do zariadenia opatrovateľskej služby. Na základe zmluvy s Územným spolkom ČK v Senici obec 

mohla sprostredkovávať opatrovateľské služby.     

Pandemické opatrenia skomplikovali stravovanie občanov v školskej jedálni i v za-

riadení stravovania Fastfood v Jablonici. Obec na základe žiadostí opäť poskytovala opa-

kované dávky sociálnej pomoci 0,27 eura na jednu stravovaciu jednotku, ak občan spĺňal 

požiadavky, tieto však boli využité v menšej miere ako vlani. Takýto príspevok bol v roku 2020 

priznaný aj novým žiadateľom.   
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Podobne, ako v minulých rokoch, bol v rámci starostlivosti o seniorov poskytnutý  

príspevok miestnej Jednote dôchodcov v Cerovej.  

V časti Rozbehy aj v tomto roku pôsobil Domov sociálnych služieb Bojková.  

 

ŽIVOTNÉ PROSTREDIE  

Obec pokračovala v zámere zlepšiť životné prostredie a čistotu v obci. Venovala sa 

plneniu úloh súvisiacich s ochranou ovzdušia a pitnej vody. Zamerala sa na problémy s od-

vádzaním a čistením odpadových vôd pri škole – pripravila realizáciu novej čističky od-

padových vôd a vyčlenila prostriedky na prípravu štúdie k projektu kanalizácie. V oblasti zberu 

a zvozu komunálneho odpadu sa sústredila na realizáciu projektu zavedenia kompostérov 

v obci a na vzdelávanie v tejto oblasti. V obci sa konalo prvé stretnutie, na ktorom sa 

záujemcovia o kompostéry dozvedeli základné informácie o tom, ako postupovať pri 

kompostovaní. Obec otvorila zberný dvor, kde sa sústreďujú odpady. Čo sa týka zelene v obci, 

realizovala výruby nebezpečných stromov i výsadbu nových. V tejto oblasti sa prejavili aj 

aktivity žiakov ZUŠ – tried v Cerovej, občianskeho združenia CEROVÁ INAK i individuálne počiny 

jednotlivcov a rodín.  

Veľmi sa osvedčila v roku 2019 zavedená  zmena v oblasti systému triedenia a vývozu 

odpadu. Vďaka nej sa podarilo zlepšiť poriadok a čistotu v obci a tiež znížiť množstvo  

komunálneho odpadu, aj keď treba povedať, že sa to v štatistickom posudzovaní výrazne 

neprejavilo. Zber a odvoz komunálneho a triedeného odpadu pre obec podľa harmonogramu 

zabezpečovala spoločnosť FCC Slovensko, s. r. o., prevádzka Zohor, na Skládku Cerová, v ktorej 

je obec podielovým vlastníkom. Obyvatelia obce mali k dispozícii zberné nádoby, kontajnery a 

vrecia na plast a papier, tie boli z hygienických a bezpečnostných dôvodov prístupné i v exte-

riéri obecného úradu. Triedený zber ďalších odpadov bol vykonávaný v zmysle VZN takto: na 

zberný dvor sa bezplatne ukladali: veľkoobjemový komunálny odpad, čo sa v domácnostiach 

nezmestí do podomových smetných nádob – napr. sedačky, nábytok, skrine a pod., vyradené 

elektrické a elektronické zariadenia - chladničky, práčky, televízory, vysávače, PC a pod., 

biologicky rozložiteľný odpad - konáre z orezu stromov, tráva, ovocie a pod. a železo.  

Do zelených zberných kontajnerov v obci sklo, do zberných kontajnerov vyhradených 

na textil umiestnených na autobusovej stanici vedľa predajného stánku a v časti Lieskové v lo-

kalite „Na pálenici“ textil, na obecnom úrade v čase stránkových hodín - jedlé oleje a tuky z 

domácností, použité batérie typu AA, AAA a pod. (tiež aj v obchodoch), v lekárni veterinárne 
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a humánne lieky a zdravotnícke pomôcky. V obci prebiehal aj zber železa, papiera a 

elektroodpadu, zber odpadu z kuchýň v škole a charitnom domove. Harmonogram zvozu bol 

zverejnený na webovom sídle obce a na vývesných tabuliach. Bol tiež zverejnený presný popis 

triedenia odpadov i informácie o zbernom dvore.  

Úroveň vytriedenia komunálnych odpadov za kalendárny rok 2019, ktorá našej obci 

určila aj sadzbu poplatku pre rok 2020 za uloženie zmesového komunálneho odpadu a 

objemné-ho odpadu na skládku odpadov, bola 15,43 %, tzn., že sadzba poplatku pre rok 2020 

platná od 1. 3. 2020 do 28. 2. 2021 bola 24 €.  

Obec podľa ustanovení o možnostiach využívania príjmov, ktoré odvádzala na štátny 

ENVIROFOND, požiadala o poskytnutie prostriedkov na financovanie zriadenia dvora vrátane 

správy a prevádzky.  

Nakoľko je obec podielovým vlastníkom Skládky, s. r. o., venovala pozornosť aj jej 

hospodáreniu a fungovaniu. Starosta obce, poslanci i občania najviac poukazovali na nepo-

riadok a nepríjemný dosah skládky na životné prostredie v obci, podobne, ako v minulosti 

pretrvávajúci zápach zo skládky, zvýšené množstvo hmyzu a tiež neporiadok v okolí skládky i 

na príjazdových cestách. Situáciu čiastočne zlepšili skládkou a obcou realizované opatrenia.   

Podarilo sa stabilizovať a priebežne monitorovať kvalitu pitnej vody vo verejnom 

vodovode. V rámci rokovaní s BVS boli potvrdené plány zaradenia opravy vodovodu v obci do 

plánu na obdobie do 3 - 5 rokov .  

Napriek komplikovanej situácii sa mnohí občania z našej obce zapájali do rôznych 

činností s cieľom chrániť seba i ostatných i do environmentálnych aktivít zameraných na 

ochranu životného prostredia. Dôkazom toho, že environmentálne aktivity priťahujú čoraz 

viac malých a mladých i celé rodiny, bola akcia nazvaná „Adoptuj si svoj strom“, keď deti pod 

vedením  člena environmentálnej komisie, poslanca a učiteľa ZUŠ Mária Harnúška vysadili 

pozdĺž cesty od kríža smerom do Mexika 18 jedlých gaštanov a 20 líp z parku. Sadenice venoval 

náš občan pán Peter Pavlík.  

Treba však pripomenúť, že aj tento rok sa v obci našli ľudia, ktorí si prírodu ani prácu 

ostatných „normálnych“ nevážia. Svedčili o tom zničené kvetináče pri úrade, divoké skládky 

okolo poľných ciest v chotári, kopy odpadu za skládkou (na ktorej, samozrejme, za uloženie 

odpadu treba zaplatiť), neporiadok v niektorých uliciach komplikujúci prejazd áut a 

vyvolávajúci zlý dojem. Obec nainštalovala aj zopár fotopascí.  
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ZMENY CHARAKTERU OBCE A VÝSTAVBA 

V obci v areáli pod školou sa koncom leta začala plánovaná výstavba obecného 

nájomného bytového domu (pôvodne sa mala začať na jar, meškanie však zapríčinilo Mi-

nisterstvo dopravy a ŠFRB). Obec v rámci projektu zabezpečila vypracovanie projektovej 

dokumentácie - 24 tis. € a všetky náležitosti k jej realizácii. Výstavba je financovaná v zmysle 

žiadosti o dotáciu z Ministerstva dopravy a výstavby SR (MDaV) a úveru zo Štátneho fondu 

rozvoja bývania SR (ŠFRB SR), ktorú uznesením č. 1/2020 zo dňa 6. februára 2020 prijalo 

obecné zastupiteľstvo. Na výstavbu bytov sú vyčlenené prostriedky vo výške 1 657 250 takto: 

a) z úveru zo ŠFRB = 65 % z obstarávacej ceny za bytový dom vo výške 1 077 210 € s DPH, b) z 

dotácie MDaV SR = 35 % z obstarávacej ceny za bytový dom vo výške 580 030 € s DPH, c) z 

vlastných zdrojov obce vo výške 10 € v zmysle návrhu Zmluvy o dielo č. 02/2020 a Dodatku č. 

1 k Zmluve o dielo č. 02/2020. Na obstaranie súvisiacej technickej vybavenosti - vo výške 213 

659 € vrátane DPH takto: a) z požadovanej dotácie z MDaV 42 090 € s DPH, b) z požadovaného 

úveru zo ŠFRB na obstaranie technickej vybavenosti 24 060 € s DPH, c) z finančných zdrojov 

obce 147 509 € s DPH. Na obstaranie projektovej dokumentácie a obstaranie inžinierskej 

činnosti: pre stavebné povolenie stavby – z rozpočtu obce 24 000 € a na obstaranie inžinierskej 

činnosti 13 326 €. Niektoré časti projektu sa počas realizácie výstavby budú pozmeňovať – 

najmä časť týkajúca sa kanalizácie po výstavbe školskej čističky, t. j. môže sa meniť výška 

prostriedkov z vlastných zdrojov obce. Vlastné prostriedky pomôžu znížiť aj ďalšie 

pripravované žiadosti o dotácie. Prostriedky určené na realizáciu sa obci po obsadení a užívaní 

bytov budú postupne vracať. Poskytnutý úver zo ŠFRB na dobu 40 rokov a čiastočne aj 

vynaložené vlastné prostriedky budú splácané z vybraného nájomného.  

Ďalšou významnou investíciou bola príprava realizácie vybudovania novej čističky 

odpadových vôd (ČOV) pod školou, nakoľko jestvujúca ČOV je nepostačujúca, technicky a 

technologicky veľmi zastaralá. Plánované práce sa oneskorili z dôvodov problémov, najmä s 

vystavením riadneho stavebného povolenia. Práce sa presunuli na začiatok roka 2021.  

Jednou z najdôležitejších úloh v tomto období bola a je príprava na zadanie projektu 

na kanalizáciu v obci, najmä spracovanie štúdie. Tento plán je dlhodobý, v roku 2020 obec 

sondovala u BVS, možných dodávateľov i možnostiach využitia financií z projektov.  

Počas roka sa napriek pandemickým opatreniam pokračovalo v realizácii schvá-

lených projektov z minulého roku – projektov Záchrana hradu Korlátko a Revitalizácia parku. 
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 Začiatkom roku obec v spolupráci s futbalovým klubom zabezpečila rekonštrukciu 

šatní, elektroinštalácie a sociálnych zariadení v budove na ihrisku FK Cerová - cca 37 tis. €, z 

to-ho dotácia od Slovenského futbalového zväzu v sume 16 000 €.  

Bola vybudovaná zástena pri dome smútku – 2 800 eur.  

Tiež boli realizované práce na vybudovaní zberného dvora v priestoroch Roľníckeho 

družstva Cerová – zemné práce, spevnené plochy, nákup kontajnerov, vybavenia a 

technického zabezpečenia zberného dvora - 23 000 €. 

Obec zakúpila nový traktorový príves – 5 700 €, zrekonštruovala kotolňu v materskej 

škole za 7 100 €. 

V obci prebiehali aj ostatné údržby a opravy - priebežne podľa potreby, napr. oprava 

a údržba chodníkov, ciest, oprava obecného rozhlasu, oprava verejného osvetlenia, v zime 

zimná údržba, v sezóne kosenie.  

 

PROJEKTY OBCE 

Projekt Záchrana hradu Korlátko  

Projekt bol finančne zabezpečený prostredníctvom dotácie z MK SR – 25 000 eur a 

vlastných prostriedkov obce – 3 000 eur. Aj v tomto roku prebiehal pod vedením Ing. Martina 

Slezáka. Tradične sa na ňom podieľali dobrovoľníci zo spoločenstva SmóTrbí - mládežníci zo 

Smoleníc, Trstína a Bíňoviec a Cerovej. Archeológom z firmy Midland Adventure s. r. o. sa 

podarilo dokončiť tri roky trvajúci výskum - odkryť priestor vstupnej brány, čím sa odhalil 

pohľad na pravdepodobne tam stojacu vstupnú vežu a tiež aj celé múry vlčej jamy. Významnou 

udalosťou bola rekonštrukcia strieľne a statické zaisťovanie steny paláca v hornom hrade, 

ktorá by sa mala ukončiť v ďalšej sezóne. Pre návštevníkov pribudol altánok pred vstupom do 

hradu. Dobrovoľníkom sa napriek pandemickým opatreniam podarilo zorganizovať 3 týždňové 

workshopy (2x SmóTrBáci, 1x skauti), všetky v počte cca 20 mládežníkov.  

Hrad sa dočkal aj mediálneho záujmu, navštívila ho skupina regionálnych novinárov 

zo Slovenska a Rakúska. O záchranných prácach informovala TA3.  

Projekt „Komplexná obnova parku v Cerovej“ 

Projekt pokračoval druhou časťou nazvanou „Prvé kroky“. V spolupráci s obcou ho 

tak, ako vlani, zabezpečovala spoločnosť s r. o. SAIKA aťák pod vedením Ing. Jána Salanciho, 

ktorý je odborným garantom projektu. Bol financovaný z dotácie Ministerstva kultúry 

Slovenskej republiky - 15 000 €, vlastných prostriedkov obce - 3 200 eur a Ústredia práce, 
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sociálnych vecí a rodiny – financovanie 10 zamestnancov po dobu šiestich mesiacov – 50 000 

eur.  

Prioritou projektu bolo obnoviť centrálny chodník, ktorý parkom prechádza a v pod-

state spája obec. Súčasťou bolo aj množstvo prípravných prác na obnovu vodného systému 

parku - jazierko, chrliče, grottu, atď. Nemenej dôležitou bolo aj kosenie a čistenie porastov od 

náletov, odstraňovanie mŕtvych a nebezpečných stromov a výsadba nových, mladých a 

perspektívnych drevín.  

Obec získala aj financie na ďalšie projekty – na šport 13 500 €, knižnicu 4 000 € (z 

toho grant z fondu na podporu umenia 1 000 €), grant pre materské centrum z nadácie VW 1 

000 €, na obnovu zvonu na Lieskovom 1 500 €.  

 

HOSPODÁRSTVO   

Činnosť podnikov a ich podiel na živote obce  

Obyvatelia našej obce v ostatných rokoch pracujú najmä ako zamestnanci a sa-

mostatne hospodáriace osoby. Venujú sa stavebníctvu, službám, pracujú v zdravotníctve, 

školstve, automobilovom priemysle, strojárenstve, v logistike, obchode, atď.  

Tzv. stálymi zamestnávateľmi sú: Roľnícke družstvo Cerová, ZŠ s MŠ Cerová i školy v 

okolí, tiež Charitný domov Cerová, Domov sociálnych služieb Bojková, zdravotnícke zariadenia 

v okolí, v miestne, obvodné i vyššie štátne a rezortné úrady, spoločnosti Volkswagen Slovakia 

Bratislava, Peugeot Trnava, IKEA Components Malacky, ktoré pre svojich zamestnancov 

zabezpečovali aj vlastnú autobusovú dopravu.   

Podobne, ako vlani, v obci bolo zaregistrovaných takmer 30 spoločností s ručením 

obmedzením sídliacich v našej obci, ktoré prevádzkujú svoje činnosti v obci i mimo obce. 

Samozrejme, k nim treba pripočítať aj spoločnosti našich občanov zaregistrované a sídliace v 

iných obciach a mestách. (Pozri predošlé roky.) Činnosť takmer všetkých bola v roku 2020 

ovplyvnená pandémiou, najviac utrpeli služby – najmä reštauračné a rekreačné.  

Spoločnosť Roľnícke družstvo Cerová v roku 2020 zvýšila zisk o 250 % na 17 447 € a 

tržby jej klesli na 428 948 €. Celkové výnosy za rok 2020 boli 584 459 €, zisk 17 447 €, aktíva 1 

246 542 €, vlastný kapitál 812 565 €, celková zadĺženosť 34,781 %, hrubá marža 9,18 %. 

V činnosti v obci pokračovala aj spoločnosť BTT s r. o. Bratislava – rozšírila prevádzku 

na biodegradáciu (biologický rozklad) nebezpečných odpadov a zhodnocovanie ostatných 



 

25 
 

KRONIKA OBCE CEROVÁ          

odpadov a tiež prevádzkovala aj hotel Malvázia, ktorý mal však z dôvodu pandémie značne 

obmedzenú činnosť.   

Svoju činnosť vykonávali aj lesné a pozemkové spoločenstvá: Urbárska lesná spo-

ločnosť, pozemkové spoločenstvo PS Cerová a Urbársko - lesná spoločnosť Korlátko, po-

zemkové spoločenstvo Rozbehy. 

Obchod a služby  

V našej obci ich naďalej zabezpečovali: Jednota, SD Senica – predajňa v Cerovej, pani 

Ľubica Tomková – Potraviny MIX – Obchodík pri zvonici v Lieskovom, pani Petronela 

Madlušková – darčeková predajňa v časti Cerová, spoločnosť Korlat – pohostinstvo a penzión 

Korlat v časti Lieskové, pán Jozef Masár – JOMA – pohostinstvo v časti Cerová, pani Alena 

Mikulcová – pohostinstvo U Alenky, v budove prenajatej od obce v časti Cerová, služby v 

oblasti kozmetiky pani Lenka Konopová – Studio krásy Lenia.   

V čase uvoľnenia opatrení do obce prichádzali obchodníci ponúkajúci rôzne tovary, 

najmä  textilné výrobky, obuv, živú hydinu a v sezóne zeleninu a ovocie i stromčeky a kríky na 

výsadbu a tiež pojazdné predajne mäsa a hydiny.   

Zdravotnícke služby pre dospelých v obci naďalej poskytovala všeobecná lekárka pre 

dospelých MUDr. Lujza Dederová, ambulancia Cerová a Sobotište, pre deti Detská ambulancia 

MUDr. Anny Olšovskej v Jablonici. Dentálne služby najmä zubný lekár MUDr. Ihab Ibrahim 

v ambulancii v Senici a Radošovciach a tiež ostatní zubní lekári v okolí. Lieky a zdravotnícky 

materiál Lekáreň Sophia. Občania vyhľadávali odbornú zdravotnícku starostlivosť najmä 

v Poliklinike v Senici, Nemocniciach s poliklinikou v Skalici a v Myjave. Dostupnosť 

zdravotníckych služieb bola v covidovej situácii veľmi problematická. Viacerí občania sa k leká-

rom nedostali. Obyvatelia obce naďalej využívali aj služby SČK. Obec v rámci zabezpečenia 

zdravotnej starostlivosti už na jar ponúkla do prenájmu priestory zubnej ambulancie v budove 

zdravotného strediska aj s 3-izbovým bytom v tesnej blízkosti. Na ponuku zatiaľ nikto 

nereagoval. 

Doprava a spoje 

Už v minulosti sme v kronike zaznamenávali, že doprava v obci je čoraz hustejšia a 

komplikuje mnoho činností jej obyvateľov. Obec sa v tomto roku zamerala na opravu výtlkov 

kanalizačných vpustí na dažďovú vodu a nevyhnutnú opravu chodníkov a zabezpečovanie 

poriadku na autobusových zastávkach a železničnej zastávke.  
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Čo sa týka spojov -  služby televízie, pevných a mobilných zariadení a internetu, v obci 

ich zabezpečujú predovšetkým spoločnosti Slovak Telekom, Orange, O2, RadioLAN Myjava.  

Poštové služby poskytuje Poštový úrad, naďalej však pretrvávajú opatrenia, pre ktoré  

pracuje v obmedzenom režime. Zásielky čoraz častejšie doručujú prepravné spoločnosti. 

Reklamné  materiály a tlačoviny distribuujú aj naši občania.  

 

ŽIVOT V OBCI 

Obecná knižnica 

Vedúcou knižnice bola Mgr. Anna Michalicová. Bolo v nej zapísaných 61 čitateľov, 

z toho 19 detí.  

Činnosť knižnice bola okrem prvých troch mesiacov poznačená pandemickými 

opatreniami. V januári bolo slávnostné otvorenie vynovenej knižnice. Pribudli v nej nové police, 

stôl, kreslá, vaky na sedenie, koberec, nástenky a ďalšie zariadenie, ktoré zútulňuje priestory 

knižnice. Do marca bolo fungovanie pravidelné, konali sa aj stretnutia detí, ktoré pripravila 

pani Miroslava Harnúšková. Od apríla až do leta, kedy sa opatrenia sčasti uvoľnili, bola knižnica 

zatvorená. Aj letná prevádzka bola za prísnych opatrení. Ďalšie zatvorenie prišlo v októbri – na 

jeden mesiac a potom sa znova fungovalo v obmedzenom režime – naraz iba 6 čitateľov, 

vrátené knihy sa museli odložiť a požičať až po stanovenom čase. V decembri knižnica 

podporila výzvu Čítame deťom.  

S podporou obce knižnica zakúpila 19 kusov kníh v hodnote 220 eur a do knižnice 

pribudlo aj 21 darovaných kníh. Fond na podporu umenia schválil príspevok na nákup kníh 

v sume 1 000 €, tie sa však použijú až v roku 2021.  

Tradičné podujatia 

V tejto časti bude kronikársky zápis za rok 2020 pomerne stručný. Obec i organizácie 

mali pripravený celý rad podujatí, no takmer žiadne, s výnimkou akcií v prvých mesiacoch, sa 

nekonali. Občanom stretnutia veľmi chýbali.  

Fašiangové obdobie ešte prebehlo normálne. Naši občania sa mohli zabaviť na 

tradičných plesoch doma v škole i v okolí. Rodičovské združenie pri škole pripravilo karneval a 

ples v školskej telocvični. Na konci fašiangov Pohostinstvo U Alenky zorganizovalo 

„Pochovávanie basy“ v kultúrnom dome. No ďalšie podujatia boli zrušené. Tradičné stavanie 

májov v Cerovej i na Lieskovom už bolo bez publika. Nekonali sa ani slávnosti na Deň matiek, 

ani ďalšie jarné a letné akcie. Výnimkou bolo slávnostné vysvätenie nového zvona v Lies-
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kovskej zvonici, ktoré inicioval náš občan pán Peter Pavlík st. Sviatok sv. Cyrila a Metoda si 

veriaci pripomenuli v kostole. Obmedzené boli slávnosti otvorenia školského roka a tiež aj 

cerovské hody – tento raz aj bez kolotočov. Aj Mesiac úcty k starším sme si pripomenuli len na 

webe a gratulácie jubilantom individuálne. Nekonala sa ani Vianočná tržnica Slniečka a 

tradičné predvianočné aktivity.  

Spoločné podujatia „nahradili“ nové aktivity. Veľa našich občanov sa zapojilo do výzvy 

„Šitie rúšok pre Cerovú“. Mnohé šikovné šičky zabezpečovali rúška nielen pre obyvateľov obce, 

ale aj pre zdravotníkov v Myjave, Skalici, pre bratislavské Kramáre. Tiež pre policajtov a hasičov, 

pre ktorých jedna z cerovských rodín vo svojej firme vyrábala aj plastové kryty, ktoré v svojej 

práci nevyhnutne potrebovali. Výzva bola zverejnená na internete a aj takou cestou sa jej 

účastníci vzájomne informovali, čo kde treba. Rúška boli k dispozícii na obecnom úrade a 

prostredníctvom ochotného distribútora Rastislava Fialu sa dostali aj k tým, ktorí si po ne 

nemohli prísť. 

Súčasťou nových aktivít bolo aj testovanie na Covid v kultúrnom dome. I. kolo sa 

uskutočnilo v dňoch 30. októbra a 1. novembra, II. kolo v dňoch 7. a 8. novembra. Výsledky I. 

kola: z 698 testovaných boli 4 pozitívni – 0,57 %, v  I. kole z 863 bolo 8 pozitívnych – 0,93 %. 

Epidemiologická situácia v našej obci sa však neskôr ešte zhoršila a ochorenie COVID-19 sa 

prejavilo u niektorých našich občanov zhoršením zdravotnej situácie i obmedzeniami v škole 

a školských zariadeniach.  

Dňa 6. júna 2020 sa v Lieskovom uskutočnila slávnostná výmena zvonu v Lieskovskej 

zvonici. Prítomným občanom sa prihovorili starosta obce Ján Čerešník, pán Peter Pavlík a 

sestra Mansueta, predstavená Charitného domova Milosrdných sestier Svätého kríža v Ce-

rovej. Nový zvon vysvätil senický dekan Karol Martinec a cerovský farár Jozef Matis. 

Novovysvätený zvon dostal meno Ján na počesť arcibiskupa Jána Bukovského, nášho rodáka. 

Na novom zvone sú vyobrazení svätý Cyril a svätý Metod, rok 2020 a nápis: „Na večnú slávu 

Bohu a na pamiatku všetkým Lieskovanom“. Výmena zvona začala spúšťaním starého 

poškodeného zvona zo zvonice a pokračovala vytiahnutím a inštaláciou nového. Všetko 

zadokumentovala firma TV Sen Senica. Starý zvon bol odborne vyčistený a umiestnený v kos-

tole spoločne s pamätnou tabuľou odliatou z bronzu, ktorá vznikla ako poďakovanie za jeho 

vyše dvestoročnú službu našim občanom.  

O výmenu zvonu sa zaslúžil náš občan pán Peter Pavlík, rodák z Lieskového. Narodil 

sa v dome pri lieskovskej zvonici a celý život počúval hlas zvona zo zvonice. Jeho zvonenie ráno 
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ľudí prebúdzalo, zvolávalo k obedu a večer hlásilo, že je čas ísť domov. Zvon odprevádzal nielen 

Lieskovčanov, ale aj sestry Svätého kríža z kaštieľa na poslednej ceste na lieskovský cintorín. 

K zvonu patria i ľudia, ktorí sa starali, aby sa rozozvučal jeho hlas. Boli to zvonári: Ignác Režnák, 

Jozef Jurkovič, Albína Peterková a Pavol Michalica. Keď ručné zvonenie nahradila elektrina, 

zvonárom sa stal Vladimír Michalica a neskôr jeho manželka Oľga. Zvon má vyše dvesto rokov 

a tento čas sa podpísal aj na jeho technickom stave, zistilo sa, že zvon je prasknutý. Takto slúžil 

ešte nejaké obdobie. Zámer vymeniť a postarať sa o dedičstvo otcov a zanechať ho v čo 

najlepšom stave našim deťom vyšiel práve od pána Pavlíka, resp. jeho manželky Evy. Pán Pavlík 

spoločne so synom Tomášom začali hľadať finančné prostriedky, spojili sa s ľuďmi, ktorí 

podporili a zaplatili výrobu nového zvona, jeho výmenu a celkovú rekonštrukciu pohybového 

mechanizmu a elektrického ovládania.  

Konfesie a cirkevný život  

Cerovskú farnosť naďalej spravoval ThLic. Jozef Matis, SVD, za pomoci farskej rady.   

Hovorila som s p.farárom, dúfam,že mi to pošle. Z farskej kroniky za rok 2020 : 4.1.a 5.1. 

Dobrá novina,pre deti z Afriky naši koledníci vykoledovali 847 eur..Svätenie príbytkov 

vykonal P.J.Matis 6.1.   

Činnosť bola veľmi obmedzená. Opatrenia väčšinou umožnili len individuálne 

návštevy náboženských obradov – omší a tiež aj krstov, sobášov a pohrebov. Viac aktivít bolo 

len na začiatku roka – 6. januára správca farnosti svätil príbytky veriacich, podarilo sa 

zorganizovať tradičnú zbierku Dobrá novina, v ktorej  deti  vykoledovali 847 eur,  jasličkovú 

pobožnosť v Charitnom domove a tiež aj slávnosť v DDS Bojková, ktorú spoločne so sestričkami 

pripravili cerovské deti a mládež. Od 10. marca boli zakázané sväté omše, kostoly boli otvorené 

iba pre individuálnu modlitbu. Tento zákaz trval do 6. mája. Dňa 21. júna sa konalo  1. sväté 

prijímanie pre 6 detí.  V sobotu 4. júna pán farár Matis posvätil nový zvon do zvonice na 

Lieskovom. Starý zvon je umiestnený v kostole. Koncom roka 6. decembra navštívil farnosť P. 

Lukáš Mizerák, SVD, ktorý pôsobí ako misionár na Kube. Dňa 23. decembra bol znovu vydaný 

zákaz verejných bohoslužieb, teda aj Vianoce boli bez slávenia svätej omše za účasti veriacich. 

Zákaz trval až do 24. januára 2021. Vo farnosti sa v priebehu roka konal 1 krst, 1 sobáš a 13 

pohrebných obradov. 

Svoju činnosť musela obmedziť aj v obci pôsobiaca Kongregácia Slovenskej provincie 

Milosrdných sestier Svätého kríža. Domov bol veľkú časť roka pre verejnosť uzatvorený.  Sestry 
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sa, žiaľ, v tomto období museli pripravovať na závažnú zmenu – odchod z Cerovej. Správa o 

sťahovaní obec i občanov veľmi zarmútila.   

 

Z ČINNOSTI ORGANIZÁCIÍ  

Dobrovoľný hasičský zbor obce 

V DHZO pôsobilo v roku 2020  37 členov. Na čele zboru stál výbor, ktorého pred-

sedom bol Stanislav Janák, hlavným veliteľom Rastislav Petráš.  

Aj hasičskú prácu – najmä prípravu a vzdelávanie a tiež aj organizovanie podujatí a 

súťaží, zasiahla pandémia. Okrem priamej hasičskej činnosti – teda zásahov a nevyhnutných 

udalostí, bola činnosť takmer úplne zastavená. Zbor zasahoval pri 3 výjazdoch, pri požiari 

rodinného domu v Bore, pri jednom planom poplachu a odstraňovaní popadaných konárov na 

štátnej ceste do Prieval. Členovia zboru pracovali ako asistenti pri oboch kolách celoplošného 

testovania, zabezpečovali najmä dezinfekciu priestorov. Vypomáhali tiež v rámci prác na hrade, 

postavili máj i vianočný stromček, tento raz bez účasti verejnosti. Po celý rok sa starali o 

hasičskú techniku.  

Poľovnícke združenie Cerová 

Na čele združenia, ktoré malo 40 členov, pracoval výbor v zložení: predseda Ing. 

Miroslav Masár, tajomník Marián Hološka, poľovnícky hospodár Bohuslav Pavlík, finančný 

hospodár Ing. Štefan Peterka, kynologický referent Bc. Daniel Pavlík, osvetový a strelecký 

referent Jozef Rehák, členovia Jozef Stanek a Ing. Jozef Petráš - predseda Dozornej rady PZ. 

Združenie sa tak, ako ostatné organizácie, muselo v tejto sezóne prispôsobiť rôznym 

udalostiam. Na začiatku roka na základe výzvy ministerstva pôdohospodárstva združenie 

zabezpečilo reguláciu stavu jelenej zveri odstrelom starších jeleníc, ktoré sa v revíre 

pohybovali bez mláďat. Množstvo jelenej zveri totiž spôsobuje škody na poľnohospodárskych 

a lesných plodinách. Prevažná časť činnosti bola zameraná na lov úžitkovej aj škodnej zveri. 

V sezóne 2019/2020 členovia ulovili 59 kusov jelenej zveri, 44 kusov srnčej zveri, 60 kusov 

diviačej zveri, 12 kusov danielej a 17 kusov muflónej zveri. Zorganizovali 5 spoločných 

poľovačiek najmä na diviačiu a škodnú zver. V spolupráci s kynologickou komisiou Obvodnej 

poľovníckej komory pre okresy Myjava a Senica usporiadali duričské skúšky psov, ktorí takto 

získali poľovnú upotrebiteľnosť. Členovia poľovníckeho združenia odpracovali celkom 9 292 

pracovných jednotiek – je tu zahrnutý lov zveri, kŕmenie zveri a tiež aj budovanie a údržba 

kŕmnych a poľovníckych zariadení. Pokračovali tiež v budovaní objektu poľovníckeho domu. 
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Spolupracovali s Roľníckym družstvom Cerová a Poľnohospodárskym družstvom Záhorie 

Jablonica, za pomoci ktorých zabezpečili krmivá pre zver. Výbor sa zaoberal aj situáciou okolo 

výskytu afrického moru diviačej zveri, našťastie, u nás ani v okolitých revíroch sa toto 

ochorenie nevyskytlo. Pre pandemické opatrenia sa v tomto roku nekonali ani tradičné akcie.  

Hodnotenie trofejí vykonala Komisia hodnotenia trofejí Obvodnej poľovníckej komory so 

sídlom v Senici vo viacerých lokalitách okresov Myjava a Senica a na základe týchto hodnotení 

bol spracovaný a vydaný Katalóg ulovených trofejí. 

Poľovnícke združenie sa prihlásilo k predaju zveriny akciou „predaj z dvora“, ktorú 

uskutočňuje v rámci platných veterinárnych opatrení. Môžu to využiť aj občania našej obce.  

Jednota dôchodcov Cerová 

Počet členov jednoty sa v roku 2020 zvýšil na 78. Podujatí v tomto roku bolo vzhľadom 

na situáciu menej a museli byť prispôsobené daným podmienkam. Aktivity sa konali najmä 

v prírode. Pod heslom ,,Aktívny pohyb" členovia uskutočnili turistické vychádzky - Raková, 

Dúbrava - Čierny potok, VÚ Záhorie, Bor - Prievaly, okolie Rozbehov, Kopanice u Hrádelov a 

Strýčkov, výlet vlakom do Tatier na ľadové sochy, výlet do Marianky a výlet do Zázrivej, kde 

navštívili Strečno, Terchovú, Oravský hrad, Rio de Klin - sochu Krista kráľa na Grape s kaplnkou, 

Jánošíkove diery, Starú Bystricu, kde sa nachádza slovenský orloj (pozreli si aj jeho strojovňu). 

Tohto zájazdu sa zúčastnilo 18 členov. V rámci zaistenia bezpečnosti a ochrany zdravia 

účastníkov si jednota objednala vlastný autobus a ubytovala sa v chate Zázrivka vyhradenej 

len pre jej 18 účastníkov. Oblasť ,,Zdravie" bola zameraná na rekreovanie na termálnom 

kúpalisku Vincov les a na rekondično - liečebné pobyty, v ktorých sa stihlo odrekreovať 18 

seniorov. Členovia sa zúčastnili na VII. okresnom plese seniorov v Senici (12 členov), potom 

na ,,Pochovávaní basy" v Kultúrnom dome Cerová. Oklieštený bol ,,Šport", nekonali sa okresné 

ani župné olympiády. Klubu sa však podarilo zorganizovať spoločensko - športové podujatie 

na Rozbehoch spolu so seniormi z Prieval a Bukovej. Z dôvodu pandémie sa nekonali ani 

spoločné stretnutia a oslavy, darčeky boli ôsmim jubilantom odovzdané osobne. Veľmi 

obmedzené bolo aj stretávanie sa v Klube dôchodcov. Všetky podujatia sa mohli konať za 

podpory obce a sponzorov.  

Materské centrum Klubík Hrajkáreň Cerová   

Centrum aj v roku 2020 viedli PaedDr. Miriam Valášková, PhD., Jana Daniel a Bc. Silvia 

Harnúšková. Plány Hrajkárne už skoro na jar zrušila pandémia, dovtedy sa členovia stretávali 

v hrajkárni alebo vonku. Ďalšie stretnutia sa konali až v lete po uvoľnení protipandemických 
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opatrení. Klubík zorganizoval prvú spoločnú rodinnú exkurziu do Bratislavy. Menšie deti 

navštívili ZOO a väčšie deti mali prehliadku Prírodovedného múzea a potom spoločný výlet 

loďou po Dunaji. Počasie prialo spoločnej rodinnej opekačke a stanovačke na Rozbehoch i 

jesennej akcii púšťania šarkanov spojenej so súťažami, ktoré pre deti pripravili pomocníčky 

klubíka - deviatačka Lívia Valovičová so siedmačkou Bibianou Bartákovou.  

Klubík aj v tomto roku vďaka grantu Nadácie Volkswagen získal nové športové a 

prírodovedné pomôcky.  

Cerová Inak  

Cerová inak je nové občianske združenie, ktoré bolo zapísané v registri v októbri tohto 

roku. Založila ho skupina žien, ktorá sa rozhodla zúčastňovať sa diania v našej obci, ale nielen 

v obci. Víziou združenia je podporiť všestranný rozvoj žien a zlepšiť ich postavenie, 

sebarealizáciu a tiež pozdvihnúť materstvo a rodinu. Chce viac aktivizovať ženy, vytvárať 

podmienky na poskytovanie poradenských a právnych konzultácií, uskutočňovať osvetové, 

kultúrne a vzdelávacie akcie. Tento plán, podobne ako u iných organizácií, nabúrali 

pandemické obmedzenia. Členom sa podarilo stretnúť iba na niekoľkých akciách – napr. na 

výlete s charitatívnym cieľom „Pochod za zdravie“, na ktorom sa zúčastnili starší i mladší, deti, 

ženy i muži.  Spoločne prešli túru z Cerovej k chate SNP na Rozbehoch. Po príchode k chate 

bolo pre všetkých zabezpečené občerstvenie a bohatý program pre deti. V decembri sa 

členovia zapojili do výzvy „Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok?“. Krabice naplnené 

drogériou, sladkosťami a rôznymi drobnosťami putovali do DSS v Prievaloch, kde potešili 

starenky a starčekov, ktorí sú aj z našej obce a sú odkázaní na pomoc v domove. Tiež sa 

podarilo realizovať zbierku na detskú onkológiu. 

Futbalový klub Cerová  

Futbalový klub s vyše 80 členmi, na čele so staronovým výborom, ktorého pred-

sedom bol Antonín Veteška, chcel aj v roku 2020 pokračovať vo svojej úspešnej činnosti. Keďže 

kolektívny šport bol jednou z oblastí, ktorá bola z dôvodu pandémie takmer úplne zastavená, 

klub zažil výrazné zmeny v podobe prerušenia súťaží, obmedzení, vykazovania minimálnej 

športovej činnosti, takmer bez akcií pre fanúšikov a verejnosť. Zameral sa tak na iné činnosti, 

najmä zveľaďovanie, rekonštrukciu budovy a starostlivosť o ihrisko a areál. Bol činný aj na 

sociálnych sieťach, na facebookovej stránke www.fkcerova.sk, kde sa nachádzajú aktuálne 

informácie o klube, akciách, udalostiach, zápasoch či názory členov a prispievateľov stránky.  
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Klub mal tak, ako vlani, 4 družstvá, ktoré súťažili v MO ObFZ Senica: A mužstvo 

dospelých – v VI. lige a 3 mládežnícke družstvá – prípravka U 11, žiaci U15 v IV. lige a dorast 

U19. Trénerom A družstva bol Roman Královič. Družstvo dorastu viedli Jozef Holič a Marek 

Holič, žiakov Dušan Kassay, prípravku Peter Chlupík.  

A-mužstvo ešte stihlo absolvovať spoločnú zimnú prípravu. Na jarnú časť do neho 

pribudli na hosťovanie dvaja hráči z Borského Jura: Denis Badáň a Martin Prokeš a zo za-

hraničia sa vrátil späť Marek Holič. Družstvo sa pripravovalo najmä na umelej tráve v Senici, 

trénovalo  v telocvični školy a na ihrisku FK, odohralo viacero prípravných zápasov na umelých 

trávnikoch v Senici, v Myjave a Plaveckom Štvrtku, opäť zúčastnilo sústredenia v Starej Bystrici. 

Pred začiatkom jarnej časti v súvislosti so šírením ochorenia koronavírusu boli všetky 

súťaže prerušené do odvolania a nakoniec sa celá jarná časť neodohrala. OBFZ Senica na-

koniec prijala umiestnenia a výsledky dosiahnuté v jesennej časti, čo znamenalo záchranu a 

pôsobenie v súťaži majstrovstiev oblasti i v ďalšom ročníku. Po uvoľnení obmedzení začiatkom 

júna klub začal s prípravou na nový ročník v domácich podmienkach. Podarilo sa realizovať 

prestupy i posilnenie družstva.  

Nový ročník mal postupovať podľa nového modelu. Namiesto jednej šestnásťčlennej 

ligy boli vytvorené dve skupiny po 10 mužstiev, ktoré sa rozdelili na prvých 5 mužstiev z každej 

skupiny o víťaza súťaže a spodných 5 mužstiev o zostupujúceho či zostupujúcich. Naše 

družstvo sa dostalo do ťažkej A skupiny, v ktorej po prerušení po 10. bolo na 9. mieste so 7 

bodmi za 2 výhry, 1 remízu a 6 prehier.  

Tri mládežnícke mužstvá mali v novom ročníku 2020/2021 striedavé výsledky. 

Mužstvo dorastu vo prezimovalo na 7. mieste s 9 bodmi za 3 víťazstvá a 6 prehier. Dobré 

výsledky dosiahli žiaci, s 15 bodmi boli na 4. mieste za 5 výhier a 4 prehry. Pokroky robia aj 

prípravkári U11 vedení Petrom Chlupíkom, po jesennej časti ročníka 2020/2021 malo 9 bodov 

za 3 výhry a 7 prehier a nachádzalo sa na 7. mieste.  

Tréningová činnosť našich mužstiev bola v jeseni prerušená. Z podujatí pre verejnosť 

sa podarilo zorganizovať iba tradičný zápas rodákov CEROVÁ - LIESKOVÉ 1:1 (2:4 na 11m) 

začiatkom júla.  

V rámci starostlivosti o budovu a areál ihriska sa koncom januára a vo februári 

uskutočnila kompletná rekonštrukcia v budove na ihrisku. Išlo o rekonštrukciu elektroin-

štalácie, sociálnych zariadení – nových rozvodov vody, spŕch, bojlerov, toaliet a výmenu 

starých poškodených okien za plastové. Opravy boli ukončené maľovaním vnútorných 
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priestorov. Celá rekonštrukcia bola financovaná na základe projektu, ktorý klub v spolupráci s 

obcou ešte vlani predložil SFZ. Bol to projekt v rámci podpory rekonštrukcie, výstavby a 

dobudovania futbalovej infraštruktúry v rokoch 2019-2021, v ktorom SFZ a ObFZ Senica 

pridelili klubu dotáciu 16 tis. €. Na pokrytie financovania celej rekonštrukcie však bolo 

potrebných vyše 37 tis., preto obec schválila doplnenie z vlastných financií. Práce na ihrisku 

pokračovali aj v čase prerušenia súťaže v jarnej časti. Počas rekonštrukcie budovy boli osadené 

nové spodné konštrukcie na uchytenie sietí na bránach, v máji a júni bola vymaľovaná kabína 

rozhodcov, vchod do areálu štadióna a vchod do budovy, vymenené všetky dvere v interiéri, 

natreté vchodové dvere a mreže, osadené atypické dvere do klubovne a zábradlie okolo 

ihriska. Vymaľovali sa a modernizovali aj kabíny, kde boli umiestnené ohrievače. Z kreditov, 

ktoré klub dostáva od SFZ, bola podsiata hlavná hracia plocha i vedľajšia tréningová plocha 

nad hornou bránou. Klub odviezol do zberu staré železo a kovový šrot, ktorý sa nachádzal v 

areáli ihriska. Zorganizoval brigády na zapieskovanie ihriska a na jeseň zazimovaciu brigádu 

v kabínach, na ihrisku aj v priľahlom areáli.  

Popri športovej a hospodárskej činnosti sa venovali aj členom klubu. Spoločne 

s jubilantami: bývalým členom výboru FK a podporovateľom pánom Vladimírom Jánošom a 

súčasnými funkcionármi - pokladníkom a hospodárom klubu Miroslavom Gurínom a pod-

predsedom klubu Ing. Miroslavom Masárom oslávil ich životné jubileá a poďakoval im za ich 

prácu.  

Klub veľmi mrzí, že z dôvodu obmedzení si tento rok spoločne s občanmi nestihol 

pripomenúť 70. rokov od vzniku organizovaného futbalu v obci a uskutočniť oslavu tohto 

výročia. Ak to situácia dovolí, oslavy by sa mohli konať v budúcom roku.  

Činnosť FK Cerová bola, podobne ako v ostatných rokoch, zabezpečovaná najmä 

z finančného príspevku obce Cerová, sponzorov, podporovateľov a členských príspevkov. 

 

ŠKOLA 

Základná škola s materskou školou Cerová 2019 - 2020 

Na úvod treba povedať, že druhý polrok školského roka 2019/2020 bol poznačený 

pandémiou. Dňa 13. 3. 2020 život školy a školských zariadení zastavili opatrenia a úplný 

lockdown. Učitelia aj žiaci základnej školy museli zostať doma a začalo sa dištančné vzde-

lávanie – na diaľku. Vyučovanie sa čiastočne obnovilo 1. júna, keď sa do školy vrátili žiaci 1. 

stupňa a 5. triedy. Bolo to na základe dobrovoľnosti a v škole bolo 93 % detí. Od 22. júna sa 
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vrátili aj žiaci 2. stupňa, dobrovoľne ich do školy prišlo 79 %. Najťažšie to mali deviataci, ktorí 

do poslednej chvíle nevedeli, ako to bude s Testovaním 9 a s prijímacími skúškami na stredné 

školy. Nakoniec sa ani testovanie ani prijímačky nekonali. Deviatakov na stredné školy prijali 

na základe známok z predchádzajúcich ročníkov. Podobná situácia bola aj v školských 

zariadeniach - v materskej škole, školskom klube detí i v školskej jedálni.  

Vo vedení školy v školskom roku 2019 – 2020 pracovali: riaditeľ školy Mgr. Peter 

Mihály, zástupkyňa riaditeľa pre ZŠ Mgr. Gabriela Režnáková, zástupkyňa riaditeľa pre MŠ Bc. 

Hedviga Tichá, vedúca ŠJ Jana Keračíková, vedúca ŠKD Eva Ondrušová.  

Súčasti školy: 

Základná škola  

Počet žiakov základnej školy na konci školského roka bol ten istý ako vlani – 150. 

Pracovali v 9 triedach, v ročníkoch 1.-4. boli 3 triedy s celkovým počtom 49 žiakov, pričom 

ročníky 2. a 3. boli spojené a 1. a tiež 4. ročník pracovali samostatne. V ročníkoch 5. - 9. bolo 6 

tried pre 101 žiakov.  

Škola zamestnávala 16 pedagogických zamestnancov, z toho 14 učiteľov a 2 asis-

tentky učiteľa pre žiakov so zdravotným znevýhodnením. Všetci mali predpísané vzdelanie - 

vysokoškolské vzdelanie pre ročníky 1. - 4. štyria učitelia, pre 5. - 9. alebo 5. – 12 deväť učiteľov. 

Z nich kariérovú pozíciu samostatný učiteľ dosiahli 4 učitelia, pozíciu učiteľ s 1. atestáciou, resp. 

kvalifikačnou skúškou 9 učiteľov a pozíciu učiteľ s 2. atestáciou jeden učiteľ.   

Triedy a triednictvo: 1. trieda Mgr. Magdaléna Tomková, 13 žiakov, a 2. a 3. trieda 

Mgr. Jana Menglerová, 7 a 9 žiakov, 4. trieda Mgr. Mária Fandlová, 20 žiakov, 5. trieda Mgr. 

Soňa Pavlíková, 20 žiakov, 6. trieda Silvia Gažová, 22 žiakov, 7. trieda Mgr. Ľubica Kiráľová, 10 

žiakov, 8. trieda Mgr. Erika Konopová, 19 žiakov, 9.A trieda Mgr. Anna Michalicová 13 žiakov, 

9.B trieda Mgr. Miriam Chlupíková 17 žiakov.  

Učitelia bez triednictva: Mgr. Radovan Rak, RNDr. Ľubica Tomovičová, PaedDr. 

Božena Malichová. Asistentky učiteľa Andrea Hlavatá a Veronika Harnúšková.  

Triedy postupovali podľa učebných plánov a vo všetkých ročníkoch uplatňovali 

Inovovaný školský vzdelávací program Škola pre život. Učebný plán: 1. ročník – 22 hodín, 2. 

ročník – 23 hodín, 3. ročník – 25 hodín, 4. ročník – 26 hodín, 5. ročník – 27 hodín, 6. ročník – 

29 hodín, 7. ročník – 20 hodín – 8. ročník – 30, 9. ročník - 31 hodín. V zmysle platnej legislatívy 

škola využila možnosť delenia tried na skupiny. 
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Pedagógovia boli poverení ďalšími činnosťami: výchovné poradenstvo, čitateľská 

gramotnosť a projekty v oblasti poradenstva a E-testovanie Mgr. Anna Michalicová, drogová 

prevencia a rodičovská výchova Mgr. Ľubica Kiráľová, šport a telesná výchova Mgr. Radovan 

Rak, webové stránky školy, spolupráca s RZ a projekty DIGI škola, Zvyšovanie kvality 

vzdelávania na ZŠ a SŠ s využitím elektronického testovania, Elektronizácia vzdelávacieho 

systému regionálneho školstva Mgr. Miriam Chlupíková, environmentálna výchova, ochrana 

prírody a človeka RNDr. Ľubica Tomovičová, 1. pomoc a zdravotná výchova Mgr. Silvia Gažová, 

Program Škola priateľská k deťom Mgr. Magdaléna Tomková, spolupráca s MŠ a 

málotriednymi školami Mgr. Jana Menglerová, projekty Infovek a Modernizácia vzdelávania - 

Ing. Štefánia Krajčovičová, projekt IT AKADÉMIA - vzdelávanie pre 21. storočie – riaditeľ školy 

a určení pedagógovia. Učitelia spravovali jednotlivé kabinety a spoločne so zamestnancami 

školy pôsobili v odborných komisiách. Tiež plnili úlohy súvisiace s chodom školy, požiarnu 

hliadku viedol Mgr. Radovan Rak, za BOZP zodpovedala vychovávateľka Eva Ondrušová.  

V škole počas roka pracovali dôležité poradné orgány, najmä pedagogická rada a 

odborné a metodické komisie.  

Na začiatku roka sa všetci pedagógovia zapojili do vzdelávania pedagogických 

zamestnancov školy. Štátnicu z anglického jazyka absolvovala Mgr. Soňa Pavlíková a tým si 

rozšírila svoju aprobáciu o ďalší predmet. Učitelia sa v prvej časti roka zúčastnili na se-

minároch a vzdelávacích aktivitách a tiež sa zapojili do vzdelávania cez projekty.  

Správne činnosti školy zabezpečovali títo zamestnanci: ekonomickú agendu 

účtovníčka a pamistka Mária Tomková, správu IKT Ing. Štefánia Krajčovičová, údržbu školy 

školník Mgr. Radovan Rak. O čistotu a hygienu sa starali upratovačky Terézia Pavlíková a Emília 

Valachovičová.  

Škola v rámci svojej práce spolupracovala s Radou školy, rodičovským združením a 

žiackym parlamentom.  

Rada školy – pomáhala škole riešiť koncepčné a strategické úlohy. Viedla ju 

predsedníčka Mgr. Erika Konopová, ako zástupca pedagogických zamestnancov základnej 

školy. Ostatní členovia: za pedagogických zamestnancov MŠ Dana Jarásová, za nepedago-

gických zamestnancov školy Jana Keračíková, za rodičovské združenie pri ZŠ: Mário Harnúšek, 

Renáta Tomková, Jozef Vícen, za rodičov MŠ Mária Sukupčáková, za zriaďovateľa: poverení od 

mája 2020 Ľubomír Pavlík, Jozef Masár, Rastislav Petráš a Pavol Chovanec.  
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Rodičovské združenie združovalo vyše 100 rodín žiakov základnej školy, v rade ro-

dičov pracovalo 11 zástupcov tried. Predsedníčkou bola Miroslava Zíšková, tajomníčkou a 

koordinátorkou spolupráce za školu Miriam Chlupíková. Tak, ako po minulé roky, združenie 

v rámci spolupráce so školou riešilo úlohy týkajúce sa starostlivosti o deti, ich ochrany a 

zabezpečovalo účasť rodičov na živote školy. Rodičia cez financie získané za členské príspevky, 

z 2 % daní, projektov a ďalších zdrojov zabezpečili projekty, školské podujatia a súťaže i 

odmeňovanie najlepších žiakov školy. 

V škole pracoval aj Žiacky parlament. Spoločne s koordinátorkou Mgr. Magdalénou 

Tomkovou sa jeho členovia venovali programu Škola priateľská k deťom, organizovali činnosť 

triednych samospráv a spolupracovali s vedením školy a triednymi učiteľmi pri riešení 

problémov v škole a triedach.  

Výchovno-vzdelávacie výsledky školy 

Keďže pedagogická rada vzhľadom na podmienky vyučovania v 2. polroku rozhodla, 

že sa na konci roka budú jednotlivé premety hodnotiť slovne na 1. aj 2. stupni ZŠ, koncoročné 

vysvedčenie bolo iné ako obvykle. Celkovo prospelo 150 žiakov a všetci postúpili do ďalšieho 

ročníka.  

Zmeny počas roka nastali aj v celoštátnych testovaniach. Do testovania žiakov 5. 

ročníka v novembri 2019 sa zapojili všetci piataci. Testovanie 9 plánované na apríl 2020 bolo 

zrušené. Tak isto boli zrušené aj prijímacie pohovory na stredné školy.  

Do 1. ročníka v školskom roku 2020/2021 bolo zapísaných 13 žiakov, z toho 5 dievčat 

a 8 chlapcov.  

Deväťročnú dochádzku na ZŠ na konci roka ukončilo a do stredných škôl postúpilo 

celkovo 30 žiakov, z toho 15 dievčat – všetci z 9. ročníka. Boli prijatí na stredné školy takto: na 

gymnázium 7 žiakov, z toho 4 dievčatá, na stredné odborné školy: zdravotnícka – 2 dievčatá,  

ekonomická, obchodná – 6 dievčat a 2 chlapci, technická dopravná – 3 chlapci, 

poľnohospodárska, lesnícka – 1 dievča, SOŠ ostatné - 9 žiakov, z toho 2 dievčatá.  

Škola sa napriek obmedzeniam venovala svojim aktivitám, krúžkovej činnosti a 

prezentovala sa na verejnosti. Organizovala prípravu žiakov na súťaže a olympiády pro-

stredníctvom krúžkov a individuálnej prípravy. Po prijatí opatrení sa síce príprava i súťaže 

obmedzili, ale podarilo sa zapojiť aspoň do niektorých.  

Žiaci školy sa počas roka zapojili do okresných kôl súťaží a mali naštartované na 

výnimočné úspechy. Väčšina krajských aj celoslovenských súťaží však bola zrušená, čo bola 
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veľká škoda. Podobne ako vlani najvýraznejšie úspechy škola získala v geografickej a dejepisnej 

olympiáde a v športe. Väčšina súťaží bola v tomto roku pre pandémiu zrušená, resp. sa 

nekonali ďalšie postupové kolá. To isté platí aj pre aktivity, ktoré škola každoročne organizuje 

pre žiakov, rodičov a širokú verejnosť.  

Ale aj napriek vážnej situácii sa naši žiaci zúčastnili súťaží a tradične dosiahli 

vynikajúce výsledky: v matematickej olympiáde školu v okrese reprezentovali Ema 

Chovancová a Elena Beňáková – 9. ročník, pripravovala Mgr. Miriam Chlupíková, v okresnom 

kole geografickej olympiády deviataci Peter Chlupík – 1. miesto, Ema Chovancová – 3. miesto, 

Elena Beňáková – 5. miesto, šiestaci Peter Beňák – 5. miesto, Monika Michalicová – 8. miesto, 

Bianka Turečková – 6. miesto, piataci Klára Huttová – 1.miesto, Jakub Valášek – 3. miesto, 

Margaréta Mikulčíková – 9. miesto, pripravovala ich Mgr. Miriam Chlupíková.  

Výborné výsledky zaznamenali dejepisári – úspešní v okresnom kole boli deviataci 

Peter Chlupík – 1. miesto a Elena Beňáková – 2. miesto, ôsmak Filip Hrebeň a šiestačka Monika 

Michalicová – 3. miesta, šiestak Pavol Holič – 6. miesto a siedmačka Dominika Dobrucká - 4. 

miesto, pripravovala PaedDr. Božena Malichová. 

V recitačných súťažiach ŠALIANSKY MAŤKO piatak Jakub Valášek získal 1. miesto 

v okresnom a 2. miesto v krajskom kole, pripravovala Mgr. Ľubica Kiráľová. 

Deviatačka Ema Chovancová bola úspešnou riešiteľkou okresného i krajského kola 

Olympiády anglického jazyka, keď v krajskom získala výborné 5. miesto v kategórii 8.-9. ročník, 

pripravovala Mgr. Erika Konopová. V Olympiáde slovenského jazyka reprezentovala jej 

spolužiačka Elena Beňáková, pripravovala ju Mgr. Anna Michalicová.  

Darilo sa aj v športe, hoci treba povedať, že súťaže, na ktorých mohli cerovskí žiaci 

získať najväčšie úspechy, na jar zrušili. Najväčší úspech zaznamenali bežci, keď v jesenných 

súťažiach v CEZPOĽNOM BEHU chlapci: Adam Zubák, Peter Chlupík, Jakub Valášek získali v 

družstvách v okresnom aj krajskom kole 1. miesto a v celoslovenskom 4. miesto a Adam ako 

jednotlivec tiež prvé miesta v okrese a kraji. V okrese súťažili aj dievčatá Diana Ščepková, 

Liliana Mikulčíková a Sofia Mikulčíková. V STREĽBE ZO VZDUCHOVKY starší žiaci: Ondrej Pavlík, 

Filip Holič, Juraj Fiala obsadili 5. miesto v okrese. Basketbalistky Vanessa Holičová, Klaudia 

Mikúšková, Marianna Hlavatá, Liliana Mikulčíková, Sofia Mikulčíková, Sabina Ščepková a 

Romana Ševčíková získali v okresných Majstrovstvách v basketbale pekné 2. miesto a zapojili 

sa i do florbalu, kde boli úspešnejší chlapci: Peter Chlupík, Adam Zubák, Marcus Uhrínek, Jakub 

Vicen a Samuel Kassay – 3. miesto. Posledná súťaž pred „koronou“ boli okresné majstrovstvá 
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vo FUTSALE – reprezentovali: Peter Chlupík, Jakub Hlavatý, Marcus Uhrínek, Tomáš Gočál, 

Juraj Petráš, Erik Šeliga a Samuel Kassay. Športové súťaže pripravovali Mgr. Radovan Rak, 

pomáhali Mgr. Gabriela Režnáková a riaditeľ Mgr. Peter Mihály 

Z tradičných podujatí sa škole podarilo zorganizovať aspoň niektoré: Deň 1.-4., 

Školskú imatrikuláciu prvákov, Výstavku jesenných dekorácií, Dni zdravia, Vianočnú besiedku, 

Vianočnú akadémiu, Zápis do 1. ročníka, Karneval, Deň ŠKD, podujatia s rodičmi, divadlo 

Clipperton, výchovné koncerty, výstavy, cyklus Deviataci prvákom, prezentácie práce tried a 

krúžkov – Rodinná výchova, podujatia programu Škola priateľská k deťom – zbierky, podujatia 

s rodičmi, environmentálne aktivity – zber papiera, brigády, Vyčistíme si Slovensko, Čistíme 

športoviská školy. V oblasti športu: Dni športu, školské kolá postupových súťaží – malý futbal, 

vybíjaná, florbal, basketbal, Cerovská latka, Beh olympijského dňa, športovanie v areáli školy 

– bicyklovanie, korčuľovanie na kolieskových korčuliach, plážový volejbal.  Na lyžiarskom kurze 

v Novoti sa zúčastnilo 26 žiakov. Plavecký kurz sa pre opatrenia nerealizoval.  

Pre žiakov boli pripravené: Kurz finančnej gramotnosti, podujatia v rámci roka 

Čitateľskej gramotnosti – Záložka do knihy spája školy, Čítame si s rodičmi a starými rodičmi, 

prezentácia 1.-4., triedne a školské kolá súťaží, návštevy v knižnici – školskej, obecnej, 

Záhorskej knižnici Senica, ďalej workshopy a preventívne programy v spolupráci s CPPPP 

Senica. Tiež i programy v spolupráci s Policajným zborom SR – kpt. Pavlom Kolárom.   

Podujatia zabezpečovali pedagogickí zamestnanci v spolupráci s rodičmi a sponzormi. 

Veľmi obmedzená bola krúžková činnosť: zabezpečovali ju pedagógovia takto: 

Športový krúžok dievčatá - Mgr. Gabriela Režnáková, športový chlapci 2 oddelenia - Mgr. Peter 

Mihály a Mgr. Radovan Rak, VIEM VIAC  – Mgr. Miriam Chlupíková a učitelia zodpovední za 

jednotlivé oblasti, Rodinná výchova- 2 oddelenia - Mgr. Ľubica Kiráľová a RNDr. Ľubica 

Tomovičová, Športová príprava 1.-4. – Mgr. Gabriela Režnáková, Šikovníček – Mgr. Jana 

Menglerová a Mgr. Mária Fandlová. Škola vydala aj prijala 152 vzdelávacích poukazov. V krúž-

kovej činnosti bolo zapojených 152 žiakov školy, ktorí poskytli škole vzdelávacie poukazy. 

Niektorí žiaci navštevovali viaceré krúžky, najväčší záujem bol o športové krúžky a krúžok 

rodinnej výchovy.  

Škola sa zaregistrovala do systému kultúrnych poukazov pre školy a získala pre svojich 

15 učiteľov a 152 žiakov kultúrne poukazy.  

V spolupráci s obcou sa podarilo zlepšiť prostredie v triedach, školskej kuchyni i 

exteriéri školy. Bola zabezpečená rekonštrukcia elektroinštalácie v základnej škole, mo-
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dernizácia školskej kuchyne, výmena plynových kotlov, nový náter podlahy a nové basket-

balové koše v telocvični školy, osadenie nových lavičiek na školskom dvore, kde pribudla 

interaktívna environmentálna pomôcka „Naša príroda“, ktorá informuje o zvieratách, vtákoch, 

rastlinách a stromoch v našom okolí. Obsahovo ju vytvorili niekoľkí členovia rodičovského 

združenia a finančne podporila Nadácia Volkswagen. Pri altánku bola umiestnená  zaujímavá 

„drevohra“. Boli zakúpené učebné pomôcky a IKT vybavenie do učební.  

Záver školského roka bol slávnostný, keď starosta odmenil najúspešnejšieho de-

viataka Petra Chlupíka cenou starostu obce  a riaditeľ školy deviatačky Emu Chovancovú a 

Elenu Beňákovú cenou riaditeľa školy.   

Školský klub detí   

Ako vychovávateľky ŠKD pracovali Eva Ondrušová a Andrea Hlavatá. Viedli 2 od-

delenia pre 42 žiakov, z toho 25 dievčat.  

Činnosť klubu tak, ako po ostatné roky, vychádzala z Výchovného programu Cero-

váčik, ktorý kladie dôraz na rozvoj osobnosti detí, ochranu zdravia, aktívne využívanie voľného 

času – najmä pobyt na čerstvom vzduchu, starostlivosť o prírodu a výchovu v oblasti 

medziľudských vzťahov. Aktivity klubu v rámci rekreačnej činnosti sa uskutočňovali v areáli 

školy i mimo. Začleňovali súťaživé hry, zber papiera, podujatia zamerané na regionálnu 

výchovu – poznávanie obce, okolia, na rozvoj manipulačných zručnosti. Tradičné boli Via-

nočná besiedka, turistické vychádzky a výlety. Klub aktívne spolupracoval s rodičovským 

združením pri škole aj škôlke.  

Materská škola 

Funkciu zástupkyne riaditeľa vykonávala Bc. Hedviga Tichá, ako učiteľky pôsobili Dana 

Jarásová a Mgr. Jana Mihelová, na rodičovskej dovolenke bola Bc. Elena Konečná.  

V triedach pracovalo 30 detí, z toho 20 chlapcov a 10 dievčat. Počas roka plnili Školský 

vzdelávací program „Objavujeme svet“, ktorý obsahoval vzdelávacie oblasti Jazyk a 

komunikácia, Matematika a práca s informáciami, Človek a príroda, Človek a spoločnosť, 

Človek a svet práce, Umenie a kultúra a Zdravie a pohyb. Činnosti boli zamerané na všestranný 

rozvoj osobnosti, formovanie zdravého životného štýlu, zdravý a bezpečný život, vštepovanie 

lásky k prírode, prírodnému prostrediu, ku všetkému živému prostredníctvom objavovania 

prírody, ochrany a rešpektu k životnému prostrediu. poznávanie a pozorovanie hravou formou 

a rôznymi aktivitami v prírode. Ich súčasťou bola celodenná starostlivosť o deti, ich zdravie a 

bezpečnosť v prostredí rodinnej klímy. Veľmi dobrá spolupráca s OZ Slniečko. 
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Občianske združenia SLNIEČKO pri materskej škole 

Hoci mala MŠ viackrát prerušenú prevádzku, združeniu sa podarilo uskutočniť aspoň 

niekoľko akcií. Boli však väčšinou len v úzkom kruhu, v priestoroch škôlky. Z finančných 

prostriedkov získaných z 2 % daní a od sponzorov združenie zakúpilo darčeky pre predškolákov 

pri odchode zo škôlky, dokúpilo nový počítač, balíčky pre Mikuláša a tiež hračky, ktoré deti 

dostali pod vianočný stromček. 

Školská jedáleň  

Školská jedáleň zabezpečovala stravovanie pre 187 stravníkov. Pracovali tu 4 za-

mestnanci: Jana Keračíková, vedúca ŠJ, Zuzana Zonová - vedúca kuchárka, Silvia Janáková - 

kuchárka a pomocná sila Štefánia Ďurináková.   

V materskej škole sa stravovalo 30 detí, v základnej škole 49 žiakov 1. stupňa a 80 

žiakov 2. stupňa. Z 28 dospelých bolo 23 zamestnancov školy a 5 dôchodcov. Jedáleň naďalej 

poskytovala obedy zadarmo pre deti predškolského veku a žiakov základnej školy. 

Elokované triedy ZUŠ Senica 

Na škole pôsobili aj 3 elokované triedy ZUŠ Senica, ktoré viedol Mgr. art. Mário 

Harnúšek. 

 

POČASIE A PRÍRODA 

Minulý rok bol podobne ako ostatné roky veľmi teplý. Na Slovensku sa zaradil medzi 

desať najteplejších rokov zaznamenaných od začiatku meteorologických meraní. Bol tiež aj 

zrážkovo nadnormálny. Skončil s odchýlkou 1,3 stupňa Celzia, pričom výnimočne teplé boli 

február, bol tiež bohatý na zrážky a tiež aj december a veľmi chladný máj. Všetky ročné 

obdobia boli, s výnimkou jari, výrazne teplotne nadnormálne. Najvyššia denná teplota, 36 

stupňov Celzia, bola nameraná v našom okresnom meste Senica v júli.  Najnižšia bola 

zaznamenaná v marci - mínus 22 stupňov Celzia. Najbohatším na zrážky bol október, najsuchší 

apríl - s „mimoriadne až extrémne vysokými mesačnými sumami slnečného svitu. V lete sa 

vyskytli sa búrky, dokonca aj supercely.  

 

ZAUJÍMAVOSTI  

Tento rok sa znova rozbehla činnosť na chate SNP v Rozbehoch. Klub slovenských 

turistov v Senici tu v sezóne ponúkal ubytovanie pre takmer 40 osôb. Počas leta sa tu 

ubytovávali turisti zo širokého okolia.  
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V našej obci žijú ľudia, ktorí majú zaujímavé koníčky. Jedným z nich je chalupár Jozef 

Krajčovič. Jeho domček na Potoku, ktorý patrí k najstarším rodinným domom v obci zachova-

ným v takmer pôvodnom štýle, sa nedá prehliadnuť. Vo dvore sú umiestnené jeho drevorezby, 

ktoré vytvára na základe svojich návrhov v dielničke pri dome.  

 

HISTORICKÉ OKIENKO - doplnky k predchádzajúcim rokom „OSUDY STARÝCH BUDOV“  

Táto séria je venovaná najstarším existujúcim i dávno zničeným a zbúraným budovám 

v našej obci. Jej cieľom je predstaviť verejnosti poznatky spojené s ich osudom.   

V súvislosti s aktuálne najsledovanejšími projektami obnovy, ktoré realizuje naša 

obec v spolupráci s ministerstvom kultúry, séria začína rozprávaním o najzachovalejšej 

historickej budove v našej obci – o lieskovskom kaštieli a priľahlom parku, o ktorý v projekte 

Obnova parku v Cerovej – I. časť „Duch miesta sa vracia“ (2019), II. časť „Prvé kroky“ (2020), 

ide.  

Ďalšie časti budú postupne venované: našej najstaršej stavbe, ktorá v obci dodnes existuje 

(hoci v časom poznamenanej podobe), t. j. hradu Korlátko, ktorého záchranný projekt existuje 

už niekoľko rokov, starému zámečku, sakrálnym pamiatkam i ďalším budovám a stavbám, 

ktoré pochádzajú z 18. - 20. storočia.  

Časť prvá   Lieskovský kaštieľ  

Kaštieľ pochádzajúci z konca 16., resp. začiatku 17. storočia je najstaršou budovou, 

ktorá si uchovala svoju historickú podobu. Pôvodná štvorcová stavba s nárožnými vežami mala 

pivnicu, prízemie a jedno poschodie. K nej bola pripojená polygonálne uzavretá kaplnka. V ča-

se výstavby bola typické renesančné sídlo. Jej prístavby i prestavby boli ovplyvnené 

jednotlivými umeleckými smermi. Na nádvorie sa vstupovalo veľkou bránou a bránkami pre 

peších po oboch stranách. Z dvoch strán bolo uzatvorené hospodárskymi budovami, kde boli 

byty pre služobníctvo, kuchyňa a komora, miestnosť pre koče a maštale pre kone a 

hospodárske zvieratá, od severovýchodnej a západnej časti oddelené bránou a ohradnými 

múrmi. Nad jarkom vedľa kaštieľa bola „rajčura“ – ohrada pre kone. V urbároch sa spomína aj 

pivovar pod kaštieľom. Nad domom pre služobníctvo boli nádrže na vodu. Začiatkom 18. 

storočia za Labšianskych/Korlátskych bol kaštieľ prebudovaný v barokovom slohu.  

V podstate dnes zachovanú podobu získal klasicistickou úpravou v 1. polovici 19. 

storočia, keď ho vlastnil Pavol Motešický a jeho syn Štefan, upravovala sa najmä fasáda. 

Menšie úpravy vykonávali Windischgrácovci a posledný majiteľ Dr. Ravasz.  
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Úpravami prešlo aj okolie kaštieľa. Prvý park tu vznikol už začiatkom 18. storočia. 

Majitelia v súlade s vtedajšou módou dali vybudovať od lesa v južnej časti (od Malých Karpát) 

otvorenú barokovú záhradu s priehľadmi do Záhorskej nížiny. V nasledujúcom storočí a prvých 

desaťročiach 20. storočia park nadobúdal ďalšie nové prvky zväčša romantického charakteru. 

Svahovitý terén bol využitý na vybudovanie vodných prvkov, ktoré doplnili záhradné stavby 

typické pre dobu baroka a klasicizmu.  

Jednou z nich bola umelá jaskyňa tzv. grotta (pustovňa) z 1. polovice 18. storočia, 

pôvodne s malou stavbou v podobe zrúcaniny nad jaskyňou, ktorú najstarší Cerovčania 

spomínajú ako „chalúpku“. Múry boli obložené kamením. V jaskyni sa nachádzal vodný chrlič 

zdobený páskovou ornamentikou používanou v rokoch 1720 – 1740 napájaný zo studničky, 

nádrže pod sala terrenou (chrlič je tu aj v súčasnosti značne poškodený a od konca 20. rokov 

20. storočia nefunkčný). Pod chrličom bola nádrž na vodu, ktorá sa zrejme odvádzala do jazera. 

Pravdepodobne v roku 1820 tu bola umiestnená kamenná doska s latinským textom a menami 

Motešických a Pongrácovcov, zrejme išlo o náhrobný kameň rodiny. Začiatkom minulého 

storočia stavba pustla a slúžila aj ako skladisko okien zo skleníkov a parenísk. Ďalším vodným 

prvkom z tejto doby je kamenný chrlič osadený do terasy pri sala terrene. Má podobu levej 

hlavy a voda, ktorá z neho vytekala do tzv. studničky, stekala drevenými žľabmi do nádrže nad 

grottou. Táto čiastočne zachovaná betónová nadrž bola v tom čase drevená. Pri nádrži boli 

osadené kamenné lavice. Výzdobu tvorili sochy a ozdobné kamenné prvky, z ktorých sa 

doteraz zachovali iba neusporiadané časti.  

Stavebne zaujímavá je tzv. „salaterňa“ - sala terrena, záhradná sála, pristavaná 

k severnej časti obvodového muriva v priestore, kde sa stretávajú všetky cestičky v parku. 

Štvorcová baroková stavba z polovice 18. storočia bola začiatkom 19. storočia prefasádovaná 

v empírovom štýle a sprístupnená zvonka kovovým schodiskom s dátumom 1828 (dnes je sú-

časťou kaplnky). Neskôr bola zastrešená drevenou strieškou. Ako záhradná sála sa salaterňa 

používala ešte v 20. a 30. rokoch 20. storočia.  

V 18. storočí vybudovaná ľadovňa v hornej časti parku slúžila na uchovávanie potravín. 

Pri vstupe na nádvorie (priestor pod súčasnými schodmi) bola pivnica, pôvodne zahĺbená až 

2,5 pod úroveň terénu. 

Počas úprav parku od 1. polovice 19. storočia a v 20. storočí tu boli vysadené exotické 

a vzácne stromy, živé ploty, vytvorená záhrada s okrasnými kvetmi, zeleninou i štepnicou, 

vystavané skleníky (existovali ešte v medzivojnovom období, posledné zvyšky boli odstránené 
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pred parceláciu dolnej severozápadnej časti parku začiatkom 70. rokov 20. storočia), včelín, 

ihrisko, jazero, kolkáreň pod múrom (zo severnej strany v chodbe zo strihaných javorov)). Vo 

východnej časti parku bolo prírodné bludisko a most z brezového dreva. Južná časť parku 

plynule prechádzala do lesa a viedla ňou cesta na hrad.  

Jazero vybudované pravdepodobne už v 19. storočí slúžilo po úpravách ako prírodné 

kúpalisko.  

Významným záhradným prvkom boli aj skleníky. V najväčšom (jeho výška vraj 

dosahovala až 5 m) ešte začiatkom 20. storočia rástli palmy, kamélie, citrónovníky a 

pomarančovníky, banánovníky, fikusy a vavríny. V jeho strede sa nachádzal salónik slúžiaci na 

posedenie. V menších skleníkoch pestovali najmä kvety, najmenší slúžil na šľachtenie ruží.  

Súčasťou úžitkovej záhrady boli záhony i pareniská „nimsbéty“ v severnom rohu 

parku a neskôr, pravdepodobne ešte pred rokom 1945 aj ovocný sad pozdĺž severozápadnej 

hranice parku. Steny kaštieľa od konca 19. storočia zdobil porast divého viniča (bol odstránený 

až po 2. svetovej vojne a z kaplnky ho odstránili až pri rekonštrukcii v roku 1969). Pozdĺž 

prístupovej cesty od rezbársky veľmi bohato zdobenej tzv. Bielej brány od Cerovej (zruše-nej 

v roku 1935) bola vysadená lipová alej. Vďaka záhradníkom bol park až do polovice 30. rokov 

20. storočia pravidelne ošetrovaný.  

V roku 1948 kaštieľ a park prevzalo Ministerstvo poľnohospodárstva – v kaštieli 

zriadilo odborné školy. Park začiatkom 50. rokov prevzalo miestne JRD a v roku 1961 obec. 

Neskôr v rokoch 1966 – 67 bol v kaštieli detský domov. Budovy i park postupne schátrali, ich 

devastáciu dokončili v kaštieli prechodne ubytovaní obyvatelia z juhu Slovenska a zemetra-

senie v roku 1967.  

Zmena nastala v ďalších rokoch, keď kaštieľ koncom roka 1968 získala Katolícka 

charita v Bratislave. Sestry Sv. kríža, ktorým bol kaštieľ pridelený, zabezpečili jeho generálnu 

opravu i prestavbu priľahlých budov. Postupne opravili prízemie, kotolňu, pivnicu, práčovňu a 

rozvod elektriny a vody, v roku 1976 bola dokončená fasáda kaštieľa. Pôvodné hospodárske 

budovy boli rozšírené o pozdĺžnu chodbu a nadstavené jedno podlažie s plechovou strechou. 

Navýšenie budovy však zakrylo výhľad od priestoru „pri stoličkách“, ktoré sa ešte v medzi-

vojnových rokoch využívalo ako obľúbené miesto pre posedenia v prírode. V severovýchodnej 

časti nádvoria pribudla aj montovaná administratívna budova. Sala terrena začala slúžiť ako 

márnica. Sestry sa venovali aj úprave interiérov, na poschodí už v roku 1971 vytvorili 
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priestrannú kaplnku - kostolík a začali obnovovať bývalú kaštieľsku kaplnku zo 17. storočia, 

ktorú v septembri  1981 vysvätil biskup Július Gabriš. Na nádvorí vysadili okrasné kvety a kríky.  

V parku aj v druhej polovici 20. storočia pribudli niektoré prvky. Pôvodné však 

postupne schátrali, mnohé miestni obyvatelia rozobrali, ostali iba ich fragmenty. Ľadovňa bola 

zavezená odpadom. Ešte v 50. rokoch funkčné kúpalisko (aj keď už nie celkom v dobrom stave) 

kvôli nefunkčnosti vodného systému napájaného z prameňa nad kaštieľom vyschlo. 

Navezením zeminy pri sale terrene vznikla tanečná plocha, tzv. „kolo“ (už neexistuje), čo 

zmenilo ráz v tejto časti parku. Od brány na nádvorie bolo vybudované široké betónové 

schodisko smerom k sala terrene. Boli odstránené mnohé pôvodné dreviny a vysadené iné, 

koncom 80. rokov úplne zaniklo stromoradie okolo kolkárne. Vyschli aj ornamenty tvorené 

buksusom.  

Zaujímavý je opis kaštieľa z 28. mája 1692 v súpise majetku patriaceho vnučke grófa 

Blažeja Aponiho, jedného z prvých majiteľov kaštieľa, grófke Márii Regine Czoborovej. (Zdroj: 

JANURA, Tomáš. Aponiovské rezidencie v Lieskovom, Jablonici, Malinove a Bratislave.) 

Vybrané a doplnené: Kaštieľ bol vzhľadom k vtedajšej situácii (turecké 

nebezpečenstvo i povstania) chránený. Do areálu kaštieľa sa vchádzalo po drevených 

schodoch k drevenému padaciemu mostu, cez ktorý sa vchádzalo do drevenej vstupnej brány. 

Vpravo pri nej stál dom provizora (správcu) a dom pekára. Vľavo sa nachádzali drevené 

maštale a vozovňa. Kúsok od nich bol pivovar, postavený z pálených tehál. Priestranstvo medzi 

pivovarom a kaštieľom vypĺňala ovocná záhrada so studňou. Za vstupným portálom budovy 

bol pitvor, z neho sa po schodoch schádzalo do pivnice s kapacitou asi 200 urien vína. Po ľavej 

strane pitvora boli dvere do izby a z nej do veľkej rohovej komory. V izbe bola maľovaná 

kachľová pec. V prízemí boli ďalšie miestnosti – ďalšia svetlica, južne od pitvora kuchyňa s 

pekárskou pecou a príručnou komorou. Odtiaľto sa prechádzalo do veľkej svetlice a z nej do 

svetlice účtovníka. Väčšina miestností mala okná zasklené malými olovenými tabuľkami s 

ochrannou mrežou. Z pitvora na prízemí sa cez dvere opatrené závorou a kovanou mrežou 

vychádzalo po drevených schodoch na prvé poschodie s „horným“ pitvorom s „talianskym 

komínom“. Po jeho ľavej strane sa prechádzalo do svetlice pod vežou, ľudovo nazývanou 

„lusthaus“ – letohrádok, besiedka. Z pitvora sa vstupovalo aj do ďalších svetlíc, dve z nich mali 

aj záchod. Povedľa nich sa prešlo do paloty so zelenou kachľovou pecou                                             

Spracovala Božena Malichová 

Španielka v našej obci 
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V súvislosti s pandémiou koronavírusu SARS-CoV-2 zaujala našich občanov aj in-

formácia o tzv. španielskej chrípke – „španielke“ – u nás nazývanej aj španielska nád(t)cha, 

ktorá vypukla pred vyše sto rokmi v roku 1918 a trvala 2 roky..  

Vo svete sa od marca 1918 do marca 1920 podľa odhadov nakazilo zhruba 500 

miliónov ľudí, čo bola viac ako štvrtina vtedajšej ľudskej populácie a zomrelo až 40 - 50 

miliónov ľudí (štatistiky v roku 1927 uvádzali 21,5 milióna, neskoršie až 40 mil.). Odhady sú 

však veľmi nepresné, nerozlišovalo sa medzi obeťami španielskej chrípky a bežnej chrípky. Na-

vyše následkom vojny veľa ľudí trpelo podvýživou a už mierne zvýšená teplota ich dokázala 

usmrtiť. Na vyčíňanie epidémie nebol nik pripravený. Nákaza zabíjala aj mladých alebo veľmi 

starých ľudí, primárne však postihovala ľudí v produktívnom veku vo vekovej skupine 15 až 35-

ročných. Až 99 percent všetkých úmrtí bolo podľa štatistík vo vekovej skupine do 65 rokov. 

Priebeh ochorenia bol veľmi rýchly, príznakmi boli bolesť hlavy, únava a suchý dráždivý kašeľ. 

Zomieralo sa hlavne na choroby spojené s pľúcami a dýchacími cestami, pacienti boli 

zasiahnutí horúčkami, krvácaním z nosa a zápalom pľúc a topili sa v ich vlastných tekutinou 

naplnených pľúcach.  

Za najpravdepodobnejšie miesto vzniku nákazy sa považujú Francúzsko (francúzski aj 

britskí vojaci), Spojené štáty americké a Čína. Predpokladá sa, že vírus následne v západných 

krajinách zmutoval a odtiaľ sa rozšíril do celého sveta.  

V Európe sa prvá vlna chrípky objavila v marci 1918. Hoci sa šírila rýchlo, priniesla 

málo obetí a po jari stíchla. Druhá vlna ochorenia však bola oveľa zákernejšia. Počas leta sa 

vírus premenil a stal sa prudko nákazlivým. Úmrtnosť sa zvýšila až 10-násobne, pričom najviac 

obetí bolo počas októbra a novembra 1918. (Zaujímavosťou je, že na chrípku v tomto čase 

ochorel aj Milan Rastislav Štefánik počas svojej misie do Vladivostoku, kde riešil odsun našich 

légií z Ruska – bol v Tokiu, kde chrípka práve vrcholila.) Tretia fáza prepukla v Austrálii v roku 

1919 a odtiaľ sa vrátila do Európy a Ameriky. Úmrtnosť bola rovnako vysoká ako v druhej fáze, 

avšak vďaka skočeniu vojny a presunov osôb po svete nezasiahla toľko ľudí. Štvrtá a posledná 

vlna počas prvých mesiacov roku 1920.  

Chrípka sa omylom nazývala španielska, hoci táto krajina s ňou mala spoločné len to, 

že práve Španielsko ako nebojujúca krajina odhalilo nový typ chrípky a ako jediné zverejňo-

valo aj informácie s ňou spojené – napr. vydávalo týždenné aktualizácie vývoja tejto nákazy 

v krajine. Ostatné krajiny z vojenských taktických dôvodov takéto správy cenzurovali a to 

vyvolávalo dojem, že chrípka je naozaj len v Španielsku – teda odtiaľto musí pochádzať.  
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Do Uhorska, teda aj k nám na Slovensko, sa španielska chrípka dostala až začiatkom 

leta 1918 a najviac životov si vyžiadala v priebehu októbra a novembra počas druhej pande-

mickej vlny. Pokračovala aj v prvých mesiacoch roku 1919. Ďalšia vlna prišla koncom roku 1919. 

Podľa štatistiky chrípka celkove v Uhorsku zabila vyše 53-tisíc ľudí. Presnejšie údaje k 

úmrtnosti na území Slovenska však chýbajú. 

Prvý a najhorší výskyt v našej obci a okolitých obciach bol počas druhej vlny od 

októbra 1918. Matrika vedená v našej obci uvádza nasledovné údaje: v obci Korlátkő (Cerová 

– Lieskové) zomrelo 5 ľudí, v Šandorfe (Prievaloch) 11. Boli aj súvisiace úmrtia na horúčky a 

zápal pľúc – v Rozbehoch 5. Medzi príčinami úmrtia v roku 1918 v čase vojny a tesne po nej 

boli aj tuberkulóza – niekedy nazývaná aj suchá nemoc, týfus, dyzentéria, vodnatieľka a 

epilepsia. Táto vlna pokračovala aj v januári – marci 1919, v Cerovej boli zaznamenané 2 úmrtia, 

v Rozbehoch 1, v Šandorfe 5. Ďalšia vlna prišla v novembri a trvala do januára 1920. Najviac 

úmrtí bolo v priebehu decembra – u nás 1, v Šandorfe až 9, v Rozbehoch – 1 úmrtie. Chrípka u 

nás tak, ako vo svete, postihovala najmä deti a ľudí do 64 rokov. Je však možné, že u niektorých 

starých ľudí s prejavmi chrípky uvádzali zápisy ako dôvod úmrtia starobu, prípadne suchoty 

alebo zápal pľúc.  

Nárast chorých a vysoký počet obetí španielskej chrípky terajší odborníci pripisujú 

nielen ochoreniu, nedostatku lekárov a liekov, ale aj pochybeniam zdravotníckych inštitúcií, 

ktoré vtedy nevedeli presadiť všeobecné preventívne zásady. Už pred 100 rokmi však úrady v 

snahe zabrániť šíreniu ochorenia zatvárali školy a zakazovali spoločenské podujatia. Školy boli 

počas najhoršej vlny zatvorené aj v našej a susedných obciach takmer 3 mesiace – záznam o 

zatvorení školy nájdeme aj v kronike školy v Rozbehoch, kde je zaznamenaný údaj, že počas 

španielky zomreli 3 deti. Kaviarne a reštaurácie ponechali otvorené, ale povinné bolo vetranie 

a dezinfekcia. Vydávali sa aj tzv. „Poučenia o chrípke“. (Ich dobovú podobu zachoval Slovenský 

národný archív, archívny fond Expozitúra verejného zdravotníctva a telesnej výchovy v Bratis-

lave.) Uvádzalo sa v nich, že španielska chrípka okrem ťažkého zápalu pľúc vyvoláva aj zápaly 

nervov a mozgového tkaniva. Keďže už vtedy lekári vedeli, že sa šíri prevažne kýchaním, 

kašľom, ale aj pri rozprávaní a môže sa tiež šíriť aj rukami či prostredníctvom predmetov, na 

ktorých sa zachytili vírusové častice, odporúčali, aby nepľuli po zemi, pri kýchaní a kašli si pred 

ústa a nos dávali šatky. Chorým nariaďovali až do uzdravenia izoláciu a zdravým odporúčali, 

aby sa pri stretnutí nebozkávali, dokonca ani na ruku. Okrem toho, podobne ako dnes, lekári 
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odporúčali pravidelné vetranie miestností, častejšie umývanie obytných priestorov a zvýšené 

dodržiavanie hygieny. 

Aj keď údaje z tejto epidémie sú deprimujúce, majú pre nás veľký význam. Našťastie, 

dnes sme v podstatne  inej situácii. Medicína pokročila, je známe, že sú pripravené dostupné 

vakcíny, čo by mohlo pomôcť zastaviť pandémiu.  

ZDROJE: Matrika obce Cerová – Lieskové z rokov 1918 – 1920, Slovenský národný 

archív, webové stránky                                                                  Spracovala Božena Malichová 

 

Zapísala: PaedDr. Božena Malichová 

Zápis do kroniky za rok 2020 prerokovali členovia Komisie školstva, kultúry a športu 

dňa 30. novembra 2021.  

Bol schválený na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Cerovej dňa 14. decembra 

2021 uznesením číslo 33/2021. 


